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Protokół Nr XXXIX / 21 

z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 29 października 2021 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.05-16.15. 

Miejsce obrad: Centrum Kultury im. Józefa Mehoffera w Ropczycach. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 39 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Przewodniczący Rady przypomniał uczestnikom sesji o zachowaniu zasad ostrożności. 

Poinformował, że środki dezynfekujące, maseczki znajdują się przy wejściu na salę. 

Powitał uczestników sesji, osoby oglądające transmisję obrad sesji rady miejskiej oraz lokalne 

media. 

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum. Na podstawie listy obecności stwierdził, 

że obrady są prawomocne. Powiedział, że w sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

Poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania udostępnione są w Biuletynie Informacji Publicznej 

i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyrażacie 

państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl przepisu  

Rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Uprzejmie proszę o zgodę na wprowadzenie do 

dzisiejszego porządku obrad sesji rady miejskiej projektu, który macie państwo pod numerem 

4.18. Ten projekt będzie mówił o zaciągnięciu zobowiązań przez miasto i gminę Ropczyce na 

przyszły rok w sprawie wydatków inwestycyjnych dotyczących przebudowy, rewitalizacji 

ulicy Króla Kazimierza Wielkiego, Krakowskiej i Grunwaldzkiej na kwotę około 3 500 zł.  

W tej kwocie będzie nasz udział w wysokości 175 000 zł zabezpieczony w roku przyszłym  

z naszych dochodów własnych z podatku od nieruchomości. Ta uchwała zobowiązaniowa do 

tej inwestycji pozwoli nam na być może jeżeli będziemy przygotowani w tym roku w przetargu 

na wybór wykonawcy i podpisanie umowy.  

 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad tj.: 

wprowadzenie w pkt 4 ppkt 4.18 pod nazwą: Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2022 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2021 rok wraz z projektem uchwały oznaczonym 4.18. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 20, przeciw - 0, 

wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana została wprowadzona. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zmiany do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z 38 sesji. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 

1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zmiany porozumienia zawartego  

w Gminą Miastem Rzeszów 

2) Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

3) Uchwała w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu 

4) Uchwała w sprawie wniesienia aportu do spółki TBS 

5) Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie 

Budownictwa Społecznego z siedzibą w Ropczycach 

6) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi 

7) Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na 

lata 2022-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji, o którym mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 

roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju 

8) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

podatkowy 2022 

9) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

rok podatkowy 2022 

10) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS za 

okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2022 

11) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej 

ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2021 r. będącej podstawą 

do ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2022 

12) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Ropczyce, którzy uczestniczyli w działaniach 

ratowniczych, ćwiczeniach i szkoleniach organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Ropczyce 
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13) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok 

14) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok 

15) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków bieżących 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok 

16) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok 

17) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2021-2031 

18) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych - część 3. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 38 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z 38 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

4.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zmiany 

porozumienia zawartego w Gminą Miastem Rzeszów – Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich – p. Łukasz Charchut.  

Projekt uchwały numer 4.1 dotyczy wyrażenia zgody na dokonanie zmiany porozumienia 

zawartego z Gminą Miastem Rzeszów a dotyczącego mówiąc w skrócie izby wytrzeźwień. 

Proponowany projekt zakłada podniesienie wydatków na ten cel o 3 260 zł. W porozumieniu  

z 31 grudnia środki finansowe na izbę wytrzeźwień wynosiły 12 000 i zostały one wyczerpane 

na dzień 21 września.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego – 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 października opiniowała dwa projekty 

uchwał: wyrażenie zgody na dokonanie zmiany porozumienia zawartego z miastem gminą 

Rzeszów - projekt 4.1 i trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania projekt 4.2. 

Obydwa te projekty uchwał uzyskały opinię pozytywną. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zmiany porozumienia zawartego w Gminą 

Miastem Rzeszów została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.2. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

– p.o. Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach –  

p. Małgorzata Żurek. 

Projekt uchwały 4.2 dotyczy trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Zadanie dotyczące 

tworzenia zespołu zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nałożono na 

gminy. Taki zespół przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Ropczycach działa. Zasady 

powoływania i odwoływania zespołu rada miejska uchwaliła w 2016 roku. W związku  

z nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz aktualnie obowiązującą 

linią orzeczniczą uchwała wymaga zmiany i dostosowania jej do aktualnie obowiązujących 

przepisów prawnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji do ww. uchwały już była. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.3. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

zadania własnego Gminy Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi 

sportu – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej i Promocji – p. Teresa Kiepiel. 

Projekt uchwały dotyczy zmian zapisów uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania zadania własnego Gminy Ropczyce w zakresie tworzenia warunków 

sprzyjających rozwojowi sportu. Celem zmiany uchwały jest uproszczenie procedury 

składania, rozpatrywania ofert oraz sprawozdań z realizacji zadania. W obecnie obowiązującej 

uchwale termin składania ofert wynosi co najmniej 21 dni. W nowej uchwale proponuje się, 

aby ten termin wynosił co najmniej 7 dni. Czas składania ofert będzie zawsze podawany  

w ogłoszeniach o konkursie. W obecnie obowiązującej uchwale dotacja stanowiła do 95% 

ogółu dofinansowania. W nowej uchwale proponuje się zapis: wysokość dofinansowania  

z budżetu gminy nie może obejmować 100% całkowitych kosztów zadania. I trzecia zmiana  

w obecnie obowiązującej uchwale w uzasadnionych przypadkach można było dokonać zmian 

pomiędzy pozycjami kosztorysu projektu do 20% istniejącej pozycji kosztorysowej. Każda 

zmiana nawet ta najmniejsza wymagała powiadomienia burmistrza do 14 dni od dokonania tej 

zmiany. W nowej uchwale wprowadza się zapis: w trakcie realizacji zadania publicznego mogą 

być dokonywane przesunięcia w zakresie poszczególnych pozycji kosztów działania oraz 

pomiędzy działaniami i zmiany powyżej 20% wymagają uprzedniej zgody Burmistrza 

Ropczyc. Pisemnej zgody wymaga utworzenie nowej pozycji kosztorysowej w ramach kwoty 

dotacji. Zmienione zostaną również załączniki do uchwały, to znaczy wniosek i sprawozdanie, 

będą łatwiejsze do wypełnienia. 
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Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna obradowała 28 października i zaopiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję rady 

miejskiej. Projekt oznaczony 4.3 dotyczy określenia warunków i trybu finansowania zadania 

gminy w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu. Projekt ten został 

zaopiniowany pozytywnie. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wniesienia aportu do spółki TBS – Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na wniesienie w drodze bezprzetargowej do 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego na podwyższenie kapitału zakładowego wkładu 

niepieniężnego aportu, to jest nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,5033 hektara będącej 

własnością gminy Ropczyce oznaczoną w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako 

działki ewidencyjne nr 393/27 o powierzchni ogólnej 0,4391 hektara i 393/35 o powierzchni 

ogólnej 0,0642 hektara. Wniesienie aportu następuje w zamian za objęcie udziałów w spółce  

o łącznej wartości równej cenie tej nieruchomości ustalonej na podstawie wyceny sporządzonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego. Przekazanie działek w aport ma na celu umożliwienie 

budowy przez TBS budynku wielorodzinnego.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja do spraw gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na posiedzeniu w dniu wczorajszym opiniowała dwa projekty uchwał na 39 

sesję Rady Miejskiej. Pozytywną opinię uzyskały omawiany projekt 4.4 w sprawie wniesienia 

aportu do spółki TBS a także kolejny projekt uchwały 4.5. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wniesienia aportu do spółki TBS została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów  

w istniejącym Towarzystwie Budownictwa Społecznego z siedzibą w Ropczycach – Zastępca 

Burmistrza Ropczyc – p. Marek Misiura. 

Podjęcie tej uchwały wynika z artykułu 33 m ustęp 1 ustawy z dnia 26 października 1995  

o niektórych formach popierania budownictwa mieszkalnego. W tymże artykule określono, że 

taki wniosek musi zostać zatwierdzony przez odpowiednią radę. Wniosek oczywiście jak 

państwo radni doskonale wiedzą będzie składany, on już został złożony przez spółkę TBS do 
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Banku Gospoda Krajowego i w ramach tego wniosku zakłada się budowę budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego z częścią handlowo-usługową o 36 lokalach mieszkalnych. Ten 

blok będzie wybudowany przy ulicy Mehoffera 17 w Ropczycach. W ramach tego wniosku 

spółka wnioskuje o dofinansowanie w kwocie 1 225 000 zł, co stanowi 10% wartości tej 

inwestycji.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna opiniowała projekt 4.5 w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów  

w istniejącym TBS w Ropczycach. Komisja Rewizyjna zaopiniowała ten projekt pozytywnie.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie 

Budownictwa Społecznego z siedzibą w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – Przewodniczący Rady. 

Wpłynęła skarga na kierownika jednostki samorządu terytorialnego, jak pisze skarżący  

w przedmiocie naruszenia zasad uczciwej konkurencji przy wydawaniu środków publicznych  

i zasad z działaniem a contrario artykuł 225 kodeksu zgodnie z Kodeksem postępowania 

administracyjnego. Opisuje on rozmowy telefoniczne przeprowadzone z przedstawicielami 

kierownictwa gminy na temat prowadzenia Biuletynu Informacji Publicznej, w szczególności 

przez jednostki organizacyjne a jednocześnie zaznacza, że jest on podmiotem mającym własny 

interes prawny w tej materii a także wnosi o opublikowanie skargi oraz dokumentów z nią 

związanych w Biuletynie Informacji Publicznej. Zgodnie z Kodeksem postępowania 

administracyjnego rozpatrzenie skargi jest kompetencją rady. Ustawa o samorządzie gminnym 

stanowi, że rada rozpatruje skargi na działania wójta, burmistrza i gminnych jednostek 

organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli. W tym celu powołuje się 

Komisję skarg, wniosków i petycji.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji - Komisja 

działając na posiedzeniu w dniu 20 października 2021 roku opracowała opinię odnośnie 

złożonej skargi. Po zapoznaniu się ze skargą oraz wyjaśnieniami pracowników Urzędu 

Miejskiego Komisja skarg, wniosków i petycji uznała co następuje. Urząd Miejski prowadzi 

swój podmiotowy BIP w określonej firmie i z uwagi na to, że obecnie funkcjonujące narzędzie 

do obsługi BIP jest przestarzałe urząd zamierza wdrożyć unowocześnioną wersję BIP tej samej 

firmy i w ramach tego samego serwisu założyć podmiotowe strony BIP swoim jednostkom 

organizacyjnym. Działanie to nie będzie się wiązało z nowym zamówieniem oraz zapytaniem 

ofertowym. Tym samym kierownik jednostki terytorialnej nie narusza zasady uczciwej 

konkurencji przy wydatkowaniu środków publicznych. Skarżący źle zrozumiał wypowiedź 

dyrektora ZOJO bądź dyrektor ZOJO nie doprecyzował swojej wypowiedzi. Brak jest podstaw 
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prawnych zobowiązujących jednostki samorządu terytorialnego do umieszczenia skarg  

w Biuletynie Informacji Publicznej, wobec powyższego nie stwierdza się zasadności zarzutów 

sformułowanych przez skarżącego. Skargę należy uznać za bezpodstawną i właśnie taki projekt 

uchwały komisja przekazała radzie miejskiej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii 

Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 2022-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji, o którym mowa  

w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju – 

Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej i Promocji – p. Teresa Kiepiel. 

W uchwale jest zawarty szczegółowy tryb i zakres prac nad strategią. W załączniku do uchwały 

jest cały terminowy harmonogram prac nad strategią. Nad opracowaniem strategii pracuje 

Stowarzyszenie Pro Carpathia, zostało ono wybrane w trybie zapytania ofertowego. Termin 

ukończenia prac nad strategią został zapisany w umowie na 15 maja przyszłego roku. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja do spraw oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 27 

października bieżącego roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4.7 dotyczący 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 2022-2030 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji o którym mowa w artykule 6 ustęp 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 

2022-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji, o którym mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 

roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 

0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.8.  

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna przeanalizowała projekty dotyczące stawek podatków lokalnych na 2022 rok. 

Projekty te uzyskały opinię pozytywną, dotyczą podatków od nieruchomości, od środków 

transportowych oraz obniżenia urzędowych ceny żyta i drewna do celów ustalenia podatku 

rolnego oraz leśnego. Są to projekty 4.8 do 4.11.  
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Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że również na posiedzeniu w dniu wczorajszym Komisja do 

spraw gospodarki komunalnej od rozwoju gospodarczego wspólnie z Komisją Rewizyjną 

opiniowała projekty uchwał tak zwane podatkowe na dzisiejszą sesję. Wszystkie te projekty 

uchwał uzyskały jednomyślnie pozytywną opinię.  

 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok podatkowy 2022 – Kierownik Referatu Podatków – p. Bogumił Wójciak. 

Zgodnie z założeniami w tym projekcie uchwały stawki rosną średnio mniej więcej o 5% i to 

jest jedyna zmiana w stosunku do roku poprzedniego. Dodał, że to jest zmiana po dwóch latach 

obowiązywania starych stawek. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok podatkowy 

2022 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.9. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok podatkowy 2022 - Kierownik Referatu Podatków – p. Bogumił 

Wójciak. 

W tym projekcie uchwały nie zmieniają się żadne stawki z roku poprzedniego, nie zmieniamy 

stawek już od przeszło 6 lat. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

podatkowy 2022 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.10. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2022 - Kierownik Referatu Podatków – p. Bogumił Wójciak. 

W tej uchwale obniżamy stawkę maksymalną, która wynosi na rok 2022 61,48 za q żyta 

określoną przez prezesa GUS do kwoty 51,20 zł za q, co będzie miało odzwierciedlenie  

w podatku w następującej wartości. Podatek za grunty gospodarstwa rolnego będzie wynosił 

128 zł od hektara. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 

11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2022               

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.11. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 
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kwartały 2021 r. będącej podstawą do ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2022 - 

Kierownik Referatu Podatków – p. Bogumił Wójciak. 

W tej uchwale ustalamy cenę za metr sześcienny drewna na poziomie 179,60 zł obniżając ją od 

ceny ustalonej przez prezesa GUS-u z kwoty 212,26 co będzie miało przełożenie na wysokość 

podatku 39,51 za hektar lasu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny 

drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2021 r. będącej podstawą do 

ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2022 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Ropczyce, którzy 

uczestniczyli w działaniach ratowniczych, ćwiczeniach i szkoleniach organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę Ropczyce – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich – 

p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały dotyczy ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków OSP  

z terenu Gminy Ropczyce którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, ćwiczeniach  

i szkoleniach organizowanych przez PSP lub gminę. Proponowany projekt ustala wysokość 

ekwiwalentu na 18 zł dla członków OSP za każdą godzinę udziału w działaniach ratowniczych 

oraz 1 zł ekwiwalentu za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym. Uchwała wejdzie  

w życie z dniem 1 stycznia. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu Gminy Ropczyce, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, 

ćwiczeniach i szkoleniach organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 

Ropczyce została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.13.  

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna wydała pozytywną opinię o projektach 4.13 do 4.18. Są to projekty dotyczące 

budżetu i finansów gminy. 

 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie 

wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok 

– Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2022 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych  

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w 2021 rok. W projekcie tym postanawia się 

zabezpieczyć kwotę 2 208 671,88 zł z przeznaczeniem na realizację zadania budowa sieci 

wodociągowej w Łączkach Kucharskich i sieci kanalizacji sanitarnej w Brzezówce etap II. 
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Źródłem pokrycia zobowiązań, które wskazane są w paragrafie pierwszym będą środki 

finansowe z Europejskiego Funduszu Rolnego w ramach programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 w łącznej kwocie 1 121 890 zł oraz dochody własne gminy  

z tytułu podatku od nieruchomości osób fizycznych i prawnych w kwocie 1 086 781,88 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.14. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2021 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy również zaciągnięcia zobowiązań w 2022 roku w zakresie kwot 

przekraczających budżet 2021 roku. W projekcie tym przeznacza się łączną kwotę 669 864 zł 

na realizację dwóch zadań: na realizację zadania pod nazwą projektowanie i budowa budynku 

OSP w Małej w kwocie 600 000 zł, jest to realizacja polegająca na zakończeniu etapu budowy 

OSP w Małej oraz zadanie projektowanie i budowa wodociągu w Niedźwiadzie Górnej  

w kwocie 69 864 zł. Zadanie to zostaje przeniesione do zakończenia jako opracowanie 

dokumentacji projektów na 2022 rok w związku z problemami jakie są związane z uzyskaniem 

zgód na wejście w teren w trasie projektowanego wodociągu. Na to zadanie jest podpisana 

umowa w 2021 roku a zadanie zostanie merytorycznie zakończone i finansowo zapłacone  

w 2022 roku na podstawie przedstawionego projektu uchwały.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.15. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok  

w zakresie wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt również dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2022 roku kwoty, które przekraczają 

upoważnienia z 2021. Są to wydatki bieżące w łącznej kwocie 27 500 zł z przeznaczeniem na 

realizację wydatków dotyczących wynajmu elementu oświetlenia świątecznego na sezon 

2021/2022. Źródłem pokrycia będą dochody własne gminy. W związku z tym, że na zakup, 

wynajem oświetlenia świątecznego łączna kwota umowy opiewa na kwotę 55 000 i po 

uzgodnieniach dotyczących zapisów, które znajdą się w umowie, po podjęciu uchwały 

zobowiązanie nasze jest podzielone na wartość połowy ceny w 2021 roku wypłatę a połowę  

w 2022. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie  zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków bieżących  

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok  została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.16. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok. W budżecie 

wprowadza się zwiększenie kwoty dochodów o kwotę 142 334,46 zł. W tabeli nr 1 macie 

państwo z podziałem klasyfikacji budżetowej rozpisane kwoty, które zwiększają nasz budżet. 

Na te kwoty składa się dopłata do czynszu z Banku Gospodarstwa Krajowego dla mieszkańców 

bloku przy ulicy Mehoffera, jest to kwota ponad 32 000 zł, zwiększona cześć oświatowa 

subwencji ogólnej na zajęcia wspomagające dla uczniów w kwocie 92 400 zł. Dodatkowe 

dochody wypracowane przez jednostki oświatowe w łącznej kwocie 15 549 zł oraz kwota 1 

650 zł w związku z podpisanym czy realizowanym zadaniem Program Czyste Powietrze. 

Łącznie zwiększone dochody również wpływają na zwiększone wydatki, które są  

przeznaczone na wydatki związane z realizacją tych zadań na które są wprost wskazane 

zwiększone dochody. Również w projekcie zmian w budżecie dokonuje się przeniesienia 

klasyfikacji budżetowej wydatków w łącznej kwocie 377 973,21 zł. Wydatki bieżące 

zwiększenia i zmniejszenia przenoszone są w ramach zadań realizowanych przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, przez placówki oświatowe. W zadaniach dotyczących 

urzędu miejskiego, które są przenoszone to przede wszystkim zmiana dotycząca realizacji 

funduszu sołeckiego zgodnie ze złożonymi wnioskami przez poszczególne sołectwa zgodnie  

z ustawą, która mówi, że do końca września można takie zmiany dokonywać i te przesunięcia 

dotyczą kwoty łącznie 34 000 zł. W ramach realizacji zadań Urzędu Miejskiego w ramach 

wydatków majątkowych zmniejsza się wydatki łącznie o ponad 341 000, gdzie kwotę 56 000 

przenosi się na dwa zadania w związku ze zwiększonymi wartościami. Jest to budowa budynku 

OSP Mała oraz na wykonanie niwelacji terenu oraz remont szatni i budowa oświetlenia przy 

budynku treningowym w Lubzinie. Pozostała kwota ponad 284 000 z wydatków majątkowych 

przeznaczona jest na zimowe utrzymanie na 2 miesiące, w kwocie 170 000 tego roku, dotacja 

dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki w celu zabezpieczenia brakujących kwot związanych  

z nieprzewidzianymi wydatkami 35 000 zł, Izba Wytrzeźwień 3 260 zł, wynajem i zakup 

oświetlenia ulicznego przy wcześniej podjętej uchwale zabezpieczającej jest to kwota 27 000 

oraz dotacje dla przedszkoli niepublicznych w ramach realizacji budżetu 2021. Ta kwota 

została niedoszacowana, więc wprowadzona jest konieczna kwota 30 000 zł oraz w ramach 

nowego zadania, od września tego roku utrzymanie targowiska jest to kwota ponad 18 tysięcy 

i budynków komunalnych w ramach działalności komunalnej. Również projekt zmian  

w budżecie przedstawia opisane w § 4 wnioski sołectw, które zostały złożone do zmian 

przeniesień poszczególnych zadań i tabela numer 4 przedstawia już zabezpieczenia tych 

poszczególnych zadań według poszczególnych sołectw. Również w tabeli numer 5 w związku 

ze zmianą rozporządzenia Ministra Finansów Funduszy i Polityki Regionalnej z 26 lipca 2021 

w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków dokonuje się przeniesienia 

dochodów pomiędzy paragrafami, chodzi tutaj o paragrafy dotyczące realizacji zadań funduszu 
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przeciwdziałania covid-19 w ramach ochrony zdrowia i pomocy społecznej, które macie 

państwo wskazane w tabeli nr 5.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2021-2031 - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na 2021 i 2031. 

Na podstawie przepisów ustawy o finansach publicznych wszelkie zmiany dokonane  

w ostatnim okresie zarządzeniem burmistrza lub uchwałami zawiera się w formie tabelarycznej 

wskazanych w załączniku nr 1 do wieloletniej prognozy finansowej. Również w skład 

wieloletniej prognozy wchodzi załącznik dotyczący przedsięwzięć, w tym przypadku załącznik 

dotyczący przedsięwzięć nie ulega zmianie. W objaśnieniach wszelkie zmiany w załączniku nr 

3 dotyczące wniesienia czy przeniesienia kwoty są opisane właśnie tak jak mówię  

w objaśnieniach w załączniku nr 3 do wieloletniej prognozy finansowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2021-

2031 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.18. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2021 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2022 w zakresie wydatków inwestycyjnych  

o wartości przekraczającej kwoty ustalone na 2021 rok. W projekcie tym postanawia się 

zabezpieczyć kwotę 3 500 000 zł na realizację zadania rewitalizacja ulicy Króla Kazimierza 

Wielkiego, ulicy Krakowskiej, ulicy Grunwaldzkiej w miejscowości Ropczyce. Źródłem 

pokrycia w 2022 roku będą takie kwoty: 3 325 000 jako środki finansowe z programu inwestycji 

strategicznych oraz dochody własne w wysokości 175 000 zł. W objaśnieniach do 

wprowadzonego projektu macie państwo szczegółowo rozpisany cel wprowadzenia tej 

uchwały. Tak jak tu wskazane jest promesa wstępna umożliwia ogłoszenie postępowania 

przetargowego na wybór wykonawcy i podjęcie dalszych kroków prawnych w celu 

finalizowania tego zadania i w związku z tym konieczność jest podjęcia uchwały 

zobowiązaniowej na 2022 rok. Jednocześnie wprowadzając to zadanie do budżetu nastąpią 

odpowiednio zmiany w projekcie 4.17 dotyczące zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

wprowadzając po stronie dochodów wpływ, jeżeli chodzi o program Polski Ład kwoty również 

po stronie wydatków wprowadzenie całkowite zadania w wysokości 3 500 000 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak -  Chciałbym na początku przypomnieć, poinformować 

i również raz jeszcze wspólnie z panem przewodniczącym zaprosić wszystkich państwa 

obecnych zgodnie z zaproszeniami, któreście dzisiaj otrzymali na obchody święta narodowego 

11 listopada. Przypominam, że w tradycyjnie o 9.15 odbędzie się msza w intencji ojczyzny  

z naszej intencji i następnie tradycyjnie dalsze uroczystości, w tym również i tutaj w tej sali  

w domu kultury program artystyczny patriotyczno-narodowy w wykonaniu tym razem, 

młodzieży ze szkoły w Gnojnicy Dolnej i też różne inne sportowe, rekreacyjne propozycje. 

Bardzo serdecznie zapraszam, oczywiście również inne stowarzyszenia, inne podmioty, które 

zaprosiliśmy zaproszeniami szczególnymi jak również i ogólnymi poprzez plakaty, informacje 

na stronach internetowych. Informuję, że będę prosił pana przewodniczącego rady  

o rozważenie terminu następnej sesji rady na 25 listopada w piątek, pewnie jak zwykle  

o godzinie 14:00. Chcę również na początku bardzo serdecznie podziękować, że Wysoka Rada 

zechciała dzisiaj wcześniej rozpocząć sesję bo dzisiaj państwo radni uczestniczyli w wizytacji 

jednej z ostatnio ukończonej inwestycji drogowych. Byliśmy na ulicy Przemysłowej, gdzie 

ponad półtora kilometra przebudowaliśmy i wybudowaliśmy ponad kilometr nowego odcinka 

drogi i omawialiśmy ten odcinek drogi i pewne dalsze projekty, które się wiążą ze 

skomunikowaniem tego odcinka z innymi drogami powiatowymi i gminnymi oraz parking 

ostatnio budowany w bieżącym roku na wakacjach na osiedlu Świętej Barbary na Seweryna 

Udzieli. Przypominałem, że jeżeli chodzi o sprawy drogowo-chodnikowe to też aktualnie 

kończymy na 1 listopada powinien być zakończony duży odcinek chodnika przez gminę 

budowany przy drodze powiatowej w Gnojnicy Dolnej. Ważny odcinek chodnika bo on 

poprawi bezpieczeństwo dzieci idących na piechotę do szkoły, również mieszkańców do 

kaplicy i jest to centrum Gnojnicy. Kiedyś zobowiązywaliśmy się, że zrobimy projekt 

techniczny i wybudujemy ten chodnik i w tym roku jest to przykład jednak mimo nie za dużo 

mamy wolnych środków jednak pomocy samorządowi powiatowemu. W tym miejscu też 

przypomnę, że w ostatnich dniach oddany został do użytku chodnik w Łączkach Kucharskich 

przy drodze wojewódzkiej, też pomoc samorządu miasta i gminy Ropczyce samorządowi 

wojewódzkiemu, panu marszałkowi bo to jest droga tegoż samorządu w centrum wsi, chodnik 

na pewno bardzo potrzebny. Po naszej stronie to wydatek o ile pamiętam ponad 250 000  

i projekt techniczny za kwotę chyba 32 000. Myśmy ten projekt zlecili, przygotowali, przekazali 

jako pomoc rzeczową do marszałka. W tym miejscu też zapewniam, że w projekcie budżetu na 

przyszły rok znajdzie się kwota, która by zabezpieczała nasz udział, zwykle jest to grubo ponad 

50% do budowy ostatniego odcinka tegoż chodnika przy tej drodze w tej miejscowości  

i mielibyśmy wówczas przy drodze wojewódzkiej już na całym tym ciągu od Ropczyc do granic 

z gminą Wielopole Skrzyńskie chodnik, chodnik potrzebny, gdyż natężenie ruchu na tej drodze 

wojewódzkiej się bardzo zwiększyło, w szczególności w dniach weekendowy. Chcę jeszcze 

dodać, że oddaliśmy też w okresie sprawozdawczym bo mówię tutaj o okresie od września czyli 
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od ostatniej sesji do dziś do końca października 12 odcinków, przebudowanych dróg, które były 

o nawierzchni żużlowej, kamienistej, względnie asfaltowej ale już nie nadającej się do użytku. 

Te 12 odcinków dróg kosztowało nas koło 1 000 000 zł, to też ważna inwestycja. Staramy się 

w ten sposób realizować nasze wcześniejsze ustalenia z sołtysami, przewodniczącymi osiedli, 

że w każdym roku, w każdym osiedlu i w każdej wsi prawie w każdej bo nie zawsze się to 

idealnie udaje przynajmniej 1 odcinek drogi lub chodnik będzie przebudowany, wybudowany. 

Oczywiście to jest tak, że w większych miejscowościach jak Niedźwiada budujemy 4-5 odcinki, 

3, podobnie w Małej, te większe miejscowości. W trochę mniejszych zwykle 1-2 odcinki. Chcę 

podziękować tutaj też w tym miejscu pracownikom naszego Referatu Dróg i Gospodarki 

Mieszkaniowej, w szczególności akurat w tym względzie drogowcom bo tutaj mieli sporo pracy 

przy ulicy Przemysłowej pan inżynier Andrzej Kaszuba, który był też teraz na tej wizycie wraz 

z nami, kierownik Arek Bęben, to oni odpowiadali za przeprowadzenie tej inwestycji  

i sprawdzenie jej, kontrolę stanu technicznego wykonywania i tak dalej i tak dalej. Też 

przypomnę dla opinii publicznej, że na tą drogę otrzymaliśmy pomoc z rządu w ramach 

funduszu dróg rządowych wspierających samorządy 60% wartości budowy drogi i też 

otrzymaliśmy wsparcie przyszłego inwestora w wysokości 800 000 zł. Te środki jeszcze nie 

wpłynęły ale mam nadzieję, że do końca listopada wpłyną. Bardzo dziękuję więc wszystkim 

tym, którzy się przyczynili do pozyskania tych środków finansowych, tym referatom, które 

przygotowują wnioski, rozliczają a więc pozyskania środków pomocowych, księgowości, za te 

referaty odpowiada burmistrz Marek Misiura. Też dziękuję bo to była dobra praca przez 

ostatnie 2 lata i skończyła się efektem, który dzisiaj pokazaliśmy państwu radnym. Wysoka 

Rado, jeżeli chodzi o budowę dróg to przejeżdżając mogliśmy zauważyć rozpoczętą kolejną 

inwestycję drogową przebudowa ulicy Brzozowej, chodzi też o drogi zbiorcze, które będą 

poprawione na standard asfaltowy i budowę chodników i drogi rowerowej, nie na całej 

długości, na tych odcinkach, które komunikują osiedla mieszkaniowe, nowa nawierzchnia 

będzie wybudowana gdzieś w okresie maja przyszłego roku. Na tą przebudowę także 

otrzymaliśmy dotację rządową z tegoż samego funduszu w wysokości 60% kosztów budowy  

i reszta to nasz udział. I mam nadzieję, że tą przebudową kończymy w ogóle modernizację  

i przebudowę całego tego odcinka naszej tak zwanej obwodnicy północnej, która łączy drogę 

krajową w Brzezówce koło kopalni ropy i wybiega do tej naszej głównej drogi koło 

sanktuarium na ulicy Najświętszej Marii Panny i dochodzi do ulicy Mickiewicza. Wysoka 

Rado, chcę też powiedzieć, że pozyskaliśmy mniejsze kwoty na drogi na przykład Fundusz 

Ochrony Gruntów Rolnych to kwota 75 000 zł dotacji. Dołożyliśmy 20- 30% i za kwotę około 

100 000 jest przebudowana droga o nawierzchni oczywiście żwirowej łącząca Małą, droga 

gminna z Niedźwiadą. Mam nadzieję, że może w przyszłym roku, jeżeli nie, to w następnym 

uda się nam zrobić drugi etap, pewnie już z naszych środków, może się uda pozyskać też jakieś 

środki o nawierzchni asfaltowej. Te połączenia międzysołeckie są też ważne. Przygotowujemy 

się już powoli też do przetargów do jakby obmiarów bo przyjdzie zima, a w lutym chcielibyśmy 

ogłaszać kolejne przetargi na przebudowę kolejnych odcinków dróg. Na dzień dzisiejszy  

w przygotowaniu projektu budżetu nie możemy sobie za dużo pozwolić ale myślę, że ten 

pierwszy etap za 1 000 000 zł uda się nam gdzieś w lutym ogłosić. Spodziewamy się dużo 

wyższych stawek za budowę, przebudowę tych dróg bo wszystko się zmienia, ceny idą w górę, 
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z pewnością już uzyskanie tak dobrych efektów jak w tym roku będzie już po prostu 

niemożliwe. Projektujemy, z tej dziedziny powiem tylko, że firma, która wygrała przetarg na 

przebudowę punktów w gminie przystępuje już do tej pracy fizycznej. Mamy nadzieję, że  

w tym roku jeszcze sporo tych punktów oświetleniowych na ledowe uda się wymienić. To nie 

tylko same źródła światła ale cała instalacja i opomiarowanie, co jest niezwykle istotne  

w kontekście drożejącej energii elektrycznej. I również trwa montaż punktów oświetleniowych 

na już wybudowanych liniach w ramach tegorocznych inwestycji Niedźwiada Górna, Gnojnica 

Czujek. To są te odcinki i mam nadzieję, że może i w przyszłym roku też  jednak starczy nam 

środków, aby te projekty techniczne, które już są gotowe do budowy tych punktów 

oświetleniowych na tych drogach, które państwo radni wskazywali, że też takimi etapami 

będzie to możliwe. I jak zwykle to koniec utrzymania zieleni miejskiej, wchodzimy już powoli 

w przygotowanie się do zimowego utrzymania, jesteśmy po przetargach. Mam nadzieję, że  

w pierwszych dniach po wszystkich świętych podpiszemy umowy. Te przetargi są już droższe 

na zimowe utrzymanie w granicach co najmniej 10 do 14% ale tak naprawdę czy będzie trudna, 

ciężka, śnieżna to będzie dopiero decyzja ile nas to będzie kosztowało bo od godzin 

konkretnych zależy również kwota środków, które musimy zabezpieczyć na utrzymanie. Na 

ten rok, na te dwa miesiące środki mam zabezpieczone. Mam nadzieję, że ta zima będzie jak 

najpóźniej i że też część tych środków zostanie jako nadwyżka budżetowa na przyszły rok. 

Wypłacamy dodatki mieszkaniowe, tutaj też po raz drugi już wypłacamy dodatki w nowym 

bloku. Te dodatki i mieszkanie na start miesięcznie to jest to kwota ponad 5 000 zł i to znaczące 

wsparcie tych właśnie naszych najemców, którzy zamieszkali ten blok, który oddaliśmy 3 

miesiące. Wysoka Rado, chciałbym też odnieś się do przed chwilą podejmowanych uchwał 

przez Wysoką Radę, podziękować za sprawne procedowanie, podejmowanie decyzji. Było to 

pewnie możliwe dzięki temu, że na komisjach stałych rady miejskiej przedyskutowaliśmy dość 

szczegółowo, przeanalizowaliśmy nasze podatki i możliwości, wzrost dochodów własnych  

z podatków, 5% wzrost podatków za  podniesienie których dziękuję. Ja rozumiem, że 

obciążamy naszych mieszkańców, jest to nieodzowne. Szanowni państwo na przestrzeni 

ostatnich siedmiu lat podnieśliśmy podatki dzisiaj po raz drugi, poprzednim razem o 5% 2 lata 

temu czy trzy i w tym roku na rok przyszły razem więc jest to okres 7 lat też o 5%. Nie wszystkie 

podatki zaznaczam. 5% to statystycznie jest 1,2 %. W sumie ta podwyżka, którą dzisiaj państwo 

radni podjęliście przysporzy nam do budżetu w przyszłym roku kwotę niespełna pół miliona 

złotych. To jest kwota, która jest istotna i ważna ale ona nie zmieni znacząco naszego budżetu 

w sytuacji obniżenia bardzo znacząco tych dochodów z PIT-u, które decyzją sejmu na wniosek 

rządu zostały gminom znacząco obniżone. Bardzo krótko w tych sprawach prorozwojowych 

powiem tak. Oddaliśmy targowisko, byliście państwo zaproszeni, byliście świadkami. Ono 

powoli rozpoczyna tą swoją pracę. Mam nadzieję, że po kilku miesiącach więcej osób będzie  

z tego targowiska korzystało ale są też takie okresy jak właśnie teraz kilka dni przed świętem 

Wszystkich Świętych, że widzimy, że te stoiska, te stoły są zapełniane i również mamy coraz 

więcej już tych stałych umów najmu na te punkty handlowe, które są przy tym targowisku. Też 

będziemy zdążać do tego, żeby powoli te różne takie budki czy handle na rogu chodnika 

utrudniające przejście kierować tam na bazar bo tam jest to miejsce, żeby też nasi mieszkańcy 

i okoliczni mieszkańcy miejscowości wiedzieli, że jak pójdą na bazar to tam jest wszystko, że 
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tam można ten zakres różnych towarów, który dzisiaj trzeba schylać się i podnosić  

z zakurzonego chodnika, że tam w lepszych warunkach sanitarnych, epidemicznych można to 

samo kupić, więc do tego powoli zdążamy. Nie tworzymy klimatu, że od razu gdzieś tam tych 

handlujących na dziś z chodnika czy z tych butików przesuwamy ale informujemy, że również 

w obszarze, gdzie te budki są będzie wczesną wiosną poważna inwestycja i tak będzie 

niezbędny ten demontaż i te, które są nasze to po prostu też wypowiadamy. Budowa dworca 

autobusowego idzie zgodnie z harmonogramem i  ja sądzę, że w miesiącu maju go zakończymy. 

Ten zakres, który w tym roku był przewidywany sądzę, że zostanie wykonany. Pogoda jest  

w miarę dobra. Wiele tych istotnych, trudnych przyłączeń jest wykonane czy wszystkie prawie  

i oczywiście będziemy ten dworzec odsłaniali. Będą roboty już wykończeniowe na wiosnę, jak 

również i te drogowe i związane z podjazdem autobusów, busów. I będziemy się przymierzali 

do demontażu obecnego budynku dworca bo on nas dużo kosztuje i sądzę, że od wakacji będzie 

już zbyteczny, niepotrzebny. Ten teren może stanowić przez rok, dwa, trzy parking może 

parking taki pierwotny bo nie będziemy go przecież robić w takiej wersji docelowej bo jednak 

naszym celem jest przygotowanie projektu technicznego wykonawczego do budowy obiektu 

publicznego o którym wielokrotnie mówiliśmy ale taki jest plan, żeby nie generował stary 

dworzec kosztów, od drugiego półrocza już tych kosztów nie zapisujemy w naszym projekcie 

budżetu przyszłego roku, więc tam w tym miejscu trochę się zmieni. Wysoka Rado przy 

inwestycjach prorozwojowych wspomnę, że podejmujemy decyzje by również przygotować się 

do przetargu. Wasza decyzja, uchwała rady pozwala jeszcze w tym roku ogłaszać jak to tylko 

będzie technicznie możliwe na ostatni etapy dokończenia obiektu dla OSP w Małej i ten obiekt 

chcielibyśmy w przyszłym roku też gdzieś na koniec września zakończyć, etap obecnie jest 

zakończony, oddany i faktury ostatnie żeśmy płacili. Podobnie jest z boiskiem 

wielofunkcyjnym przy szkole nr 1 o nawierzchni poliuretanowej. W chwili obecnej jest 

ukończony parking przy szkole w Niedźwiadzie Górnej. On też w jakiś sposób rozładowuje te 

korki, gdzie rodzice dowożą dzieci rano czy odbierają dzieci później bo już nauczyciele swoje 

samochody na czas pracy w szkole mogą postawić na tym parkingu. W przyszłym roku 

dobudujemy siłownię zewnętrzną i te 13 hektarów, które kupiliśmy będzie zagospodarowane. 

Też Wysoka Rado ważne kwestie związane z budową wodociągów, te dwa etapy o których 

mówiliśmy, że przebudowujemy wodociąg od Okonina budujemy zbiorniki na Przymiarkach 

najwyższym wzniesieniu i później wodociąg do Okonina w zasadzie to jest na etapie 

końcowym. Mamy nadzieję, że w ciągu kilkunastu dni będą zakończone prace i protokoły 

odbiorcze, również ten drugi etap, gdzie budujemy ten wodociągi czy już jest na ukończeniu 

sieć wzdłuż drogi wojewódzkiej w Łączkach Kucharskich jest też kończony i wprowadzenie 

dotacji, na którą mamy podpisaną umowę ze środków europejskich pozwala nam też na 

przygotowanie się do ogłoszenia przetargu etap III, tym etapem III doszlibyśmy z siecią do 

granicy z gminą Wielopole Skrzyńskie do prawie Broniszowa i będziemy poszukiwać środków 

finansowych na ten etap końcowy wzdłuż ulicy Zielonej do szkoły w Niedźwiadzie Dolnej. Te 

dwa etapy kosztują nas na okrągło w granicach bez mała 6 000 000 zł. Sądzę, że podobną kwotę 

będzie nas kosztować jeszcze ten etap wzdłuż ulicy Zielonej, żebyśmy zrealizowali kilkuletnie 

zamierzenie zabezpieczamy wodę miejską do miejscowości nie tylko Łączki, Okonin ale 

również i do Niedźwiady bo możemy to spinać z wodociągami w Niedźwiadzie. Czeka nas też 
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jeszcze projekt dalszy w kierunku Małej i wtedy dopiero moglibyśmy powiedzieć, że po 

wybudowaniu takiej sieci do Małej i połączeniu z tamtym wodociągiem obywatelskim, 

społecznym mielibyśmy już dostarczoną wodę do każdego zakątka naszej gminy, wodę 

gminną, gdyby takie potrzeby były bo są różne okresy. Wysoka Rado kończymy te remonty 

czy też przebudowę budynków sanitarno- szatniowych, mowa o Lubzinie. Chcemy tam też 

zainstalować oświetlenie na stadionie. Podobnie jest z Czekajem, też końcowe prace i na 

Czekaju też ta siłownia zewnętrzna będzie jeszcze do końca listopada wykonana. I ostatnia 

inwestycja, którą planowaliśmy w tym roku właśnie na koniec roku jest dotycząca budowy 

wodociągów i kanalizacji na scalonym osiedlu Skorodeckiego domów jednorodzinnych. Jest 

umowa podpisana, z przetargu wyszło, że najtańsza oferta była w granicach pół miliona złotych 

487 000 zł. To jest pierwszy etap, etap potrzebny bo ci, którzy budują domy potrzebują tej wody 

i to jest też pokazanie, że nie zostawiamy tego terenu ustalonego samym sobie właścicielom, 

żeby próbowali szukać tej wody wiercący różne studnie głębinowe, że będziemy kontynuować. 

Jest oczywiste, że będziemy najpierw poszukiwać środków zewnętrznych na budowę dalszego 

etapu wodociągu i kanalizacji i odprowadzenia wód. Ale też, gdyby były problemy po 

kawałeczku co roku będziemy z naszych środków kontynuowali te prace. Dodam, że to była 

najtańsza oferta bo następna oferta, 4 chyba firmy przystąpiło była droższa o około o ile 

pamiętam 160 parę tysięcy zł i nie ukrywam, że jest też takie uzgodnienie, że zmiana materiału, 

która tam musi nastąpić będzie dodatkowo nas kosztowała kilkadziesiąt tysięcy zł w granicach 

do 50 000 i najprawdopodobniej na następnej sesji będę prosił o takie uzgodnienie przeniesienia 

środków, żeby tą kwotę zabezpieczyć, natomiast nam się opłaciło nie zrywać tego przetargu  

i nie ogłaszać następnego bo najprawdopodobniej tą kwotę żadna firma był w nie powtórzyła  

a następna gdybyśmy nie unieważniali przetargu a nie dogadali się to by oznaczało, że 

musielibyśmy zapłacić te 160 tysięcy więcej, więc może lepiej zrobić i dopłacić do zmiany tych 

materiałów. Projektujemy sporo różnych rzeczy i to Wysoka Rada po prostu wie włącznie  

z projektami wodociągów, włącznie z projektowaniem również obiektów sportowych. 

Powinniśmy mieć w tym roku projekt nowego zadania sportowego o nazwie pumptrack koło 

szkoły na górce, tam gdzie mamy Orlik. To byłaby nowa rzecz, która w wielu miastach już jest 

pod kątem rowerzystów tych małych, młodszych i tych starszych. Sądzę, że jeżeli zechcemy to 

zrobić to uzyskamy też jakieś wsparcie środków europejskich z Lidera. Nie powinna ta 

inwestycja kosztować według wstępnej oceny więcej jak 400 000 zł ale byłoby to nową 

propozycją w sprawach sportowych, rekreacyjnych dla dzieci i młodzieży obok kortów 

tenisowych, obok basenów, obok tych różnych boisk o sztucznej nawierzchni. Wczoraj miałem 

okazję przejeżdżając z Małej, byłem w szkole na ślubowaniu dzieciaków i na uroczystości 

związanej z imiennikiem szkoły profesorem Tadeuszem Sinko około pół do szóstej 

podjechałem na stadion przy szkole na Chechłach bo tam ktoś dzwonił i mówił, że to boisko 

poliuretanowe oddane w roku ubiegłym świetne wykonane, piękne jest zamknięte. Chciałem 

sprawdzić czy otwarte. Pani przewodnicząca dopilnowała, żeby konserwator nie zamykał, jest 

otwarte. Ja rozumiem, że czasami młodzież ale to się raczej zdarzało przy długich wieczorach 

na wakacjach podjeżdżała i niekoniecznie korzystała z tego boiska w celach sportowo-

rekreacyjnych ale też i widziałem mamy i dzieci na tym placu zabawowym dla dzieci. Te 

nawierzchnie tam się czasami wypaczają i pewnie będziemy musieli je remontować  



18 

 

i oczywiście remontować te wszystkie obiekty. Mówię o tym bo przy każdej szkole mamy takie 

boiska, mamy takie place zabaw, mamy te siłownie. Utrzymanie tego wszystkiego sporo 

Wysoka Rado kosztuje. Mówiłem to również do mieszkańców na tym spotkaniu w szkole  

w Małej, gdzie byli rodzice bo chodziło o ślubowanie tych małych dzieciaczków z przedszkola 

trzyletnich, czteroletnich, pięcioletnich. Dzisiaj mówię teraz do państwa do mieszkańców 

miasta i gminy. My przedszkola utrzymujemy z tych podatków któreśmy dzisiaj podwyższyli 

o 5%. Same koszty w oświacie rok do roku przyszły rok w stosunku do obecnego roku wzrastają 

o 3 500 000 złotych. Nasza subwencja, którą otrzymujemy od rządu rok do roku na przyszły 

rok wzrasta tylko o pół miliona złotych. Więc proszę zauważyć jaka jest dysproporcja. Te 3 

000 000 musimy wypracować z naszych dochodów a podniesione przez Wysoką Radę podatki 

na przyszły rok 5% to tylko pół miliona złotych, więc dalej kosztem inwestycji, które musimy 

zmniejszyć 2 000 000 zł musimy dołożyć do oświaty i nie ma gdzie już tam zbytnio oszczędzać 

bo wszystko co jest istotne i ważne po prostu kosztuje. Wybudowaliśmy sale gimnastyczne, 

one kosztują w utrzymaniu, mamy nowe różne obiekty, wszystko trzeba naprawiać 

modernizować, muszą być konserwatorzy ich płaca też wzrasta, nie tylko z tego, że my 

podejmujemy takie decyzje ale podejmuje je góra a my musimy dopłacać więc jakby tłumaczę 

również tam gdzie jestem, naszym mieszkańcom, że podatki które płacicie państwo na 

utrzymanie swoich przedszkoli i swoich szkół, dróg, zimowego utrzymania, oświetlenia, na 

biblioteki, na domy kultury, na remizy strażackie, że to są te koszty i coraz trudniej się nam 

poruszać, żeby utrzymać te standardy, tej infrastruktury technicznej i społecznej na 

dotychczasowym poziomie a przecież oczekiwania nasi mieszkańcy, my też mamy co roku 

większe. Stąd Wysoka Rado staramy się pozyskiwać środki pomocowe i tutaj jestem 

wdzięczny. Jeszcze nie koniec roku, jeszcze nie czas na podsumowanie ale już widzę z tych 

sprawozdań, które mam przed sobą choćby z referatu pozyskiwania środków pomocowych  

i zamówień publicznych, że pozyskaliśmy w tym roku bez mała 10 000 000 zł na rozwój, na te 

inwestycje. To są w większości środki twarde czyli na inwestycje prorozwojowe i są też 

miękkie, które dotyczą stypendium, które dotyczą dofinansowania wyposażenia na przykład 

ten program pracownie internetowe pracownie przyszłości złożyły szkoły i poprzez szkoły my 

gmina wnioski na bez mała 1 000 000 złotych. Te środki powinny już wpływać zobaczymy, 

one są do wydania w 60% do końca roku a w pozostałych 40 % do końca sierpnia. Z pewnością 

przyczyniłyby się też do pewnego wyposażenia niektórych pracowni, na pewno nie wszystko 

co chcemy. Więc Wysoka Rado dziękuję moim współpracownikom z tych referatów różnych 

za przygotowanie projektów, za rozliczanie tych projektów, innym za wdrażanie, za 

wykorzystanie w inwestycjach czy w tych różnych społecznych wydatkach bo to są różne 

pieniądze nawet takie, które się nam udało pozyskać w granicach 20 000 zł na zakup 

wyposażenia tej świetlicy strażackiej, którą we wrześniu chcemy oddać w Małej i była okazja, 

żeby takie środki pozyskać wyposażenie w stoły, krzesła i tak dalej ale również i strojów dla 

LZS-u w Małej. Jest to kwota w sumie 22 000 zł chyba pozyskana do tego my też 20 000 ale 

to są ważne też takie środki bo one w jakiś sposób wspierają te stowarzyszenia obywatelskie  

w naszych miejscowościach aktywizują i jak ludzie widzą, że można gdzieś trochę pozyskać 

resztę dokłada gmina to może łatwiej się zorganizować i zachęcać młodzież do rozwijania 

swoich zainteresowań sportowych, czy panie w ramach Kół Gospodyń Wiejskich czy innych 
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różnych stowarzyszeń. Wysoka Rado czasami nam nie wszystko wychodzi tak jakbyśmy 

chcieli bo my mamy intencje ale ci, którzy je oceniają uważają inaczej. Mam nadzieję, że 

złożone dwa wnioski w ramach rządowego Funduszu Dróg Samorządowych do rządu  

w sierpniu bo koniec sierpnia jest tym terminem ostatnim, złożyliśmy dwa wnioski drogowe, 

jeden to budowa nowej drogi łączącej jakby rondo 650-lecia do ulicy Króla Jana Sobieskiego  

i mówimy wprost droga na Dziubana to wszyscy wiedzą o którą drogę chodzi. Gdybyśmy 

pozyskali te środki więc mamy gotowy projekt, w tym roku kończymy wypłatę właścicielom 

nieruchomości. Warto dla poprawy bezpieczeństwa ten odcinek wybudować. Drugi odcinek to 

droga, która łączy trzy miejscowość na granicy Mała, Brzeziny czyli gmina Wielopole 

Skrzyńskie i tutaj Grudna czyli z drogą powiatową na granicy naszych powiatów. To jest 3 km 

drogi, kosztowny odcinek, my nazywamy tą drogę droga na Kociomyśl. To byłby jakby drugi 

etap bo początek tej drogi od drogi powiatowej przez Brzeziny w tym roku realizował właśnie 

z tych środków wójt czyli gmina Wielopole Skrzyńskie. Oni zrobili pierwszy odcinek, został 

im drugi też pewnie kosztowny w graniach 3 000 000 złotych i nasz byłby kończącym cały ten 

ciąg jednej drogi łączącej te dwie drogi powiatowe w Brzezinach i tutaj w Małej. Zobaczymy, 

byłoby świetnie jakby przynajmniej jeden wniosek został uznany i gdybyśmy otrzymali decyzję 

pozytywną. Chcę państwa prosić teraz o chwilę uwagi bo będę prosił, aby zaprezentować taką 

informację, która dotyczy podziału środków. Słyszeliśmy sporo w telewizji, w radio,  

w środkach masowego przekazu a również i w Reporterze oceny podziału rządowego funduszu 

Polski Ład. Mówimy w skrócie środki z nowego Polskiego Ładu, gdzie rząd pozwolił złożyć 

gminom szybkie, krótkie wnioski na trzy zadania. Wyznaczył priorytety, tych wniosków 

wpłynęło do komisji w Banku Gospodarstwa Krajowego 8,5 tysiąca i zostało podzielone 23 

miliardy złoty. Nie było jasnych kryteriów. Ja dzisiaj powiem, że nie było żadnych kryteriów, 

nie było możliwości bardzo szczegółowego opisania tych wniosków bo za chwilę pokażemy 

ile można było znaków postawić przy opisie, 4-5 zdań. To były wnioski na jedną stronę. 

Wysoka Rado chcę pokazać dlatego, że my składając trzy wnioski: wniosek na szkołę 

Witkowicach po raz trzeci, wniosek na sieć wodociągową tą o której mówiłem wzdłuż ulicy 

Zielonej, żeby spiąć na 7 000 000 zł w sumie i złożyliśmy najmniejszy wniosek na drogi, który 

był w tym ostatnim priorytecie ważności na przebudowę tej wspomnianych ulicy w centrum 

Ropczyc Kazimierza Wielkiego i Kościuszki, wpinamy się w tą naszą ulicę Grunwaldzką został 

pozytywnie oceniony, oceniony w cudzysłowiu, uzyskaliśmy dotację 3 325 000 zł. Dzisiaj 

podjęliście państwo uchwałę o zabezpieczeniu naszego udziału bo to jest 95% kosztów. Ten 

udział jest niewielki. Chcemy jeszcze w tym roku ogłosić na to przetarg, żeby uciec przed 

podwyżką ofert bo takie będą. Zostało podzielone z tych 23 miliardów w kraju 11 i pół miliarda 

złotych na drogi, ulice a więc zdaje sobie sprawę, że to jest olbrzymia kwota, która spowoduje, 

że firmy które mogą to robić dostaną zadyszki w sensie kadrowym, surowcowym jak zwykle 

bywa w takiej sytuacji, gdzie podaż nie nadąża za popytem to idą ceny w górę czyli 

zapotrzebowanie, podaż na surowce, na asfalt na instalacje, na krawężniki, na chodniki bo my 

tak to chcemy przerabiać i te 11,5 miliarda, więc chcemy uciec kto szybciej może to jeszcze 

będzie niższa oferta bo jak będzie wyższa niż ta wnioskowana to my musimy 100% dopłacić. 

Rząd nam już nie dopłaci proporcjonalnie 95%, gdyby była czasem niższa nie wierzę to musimy 

oddać, to jest na takiej zasadzie. Popatrzcie zresztą państwo sami na ten podział. Ja dlatego 
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chcę pokazać bo co tu dużo mówić on jest bardzo niesprawiedliwy i nieuczciwy. Jeśli rząd 

powiedział dobrze zmniejszamy podatki i wy gminy otrzymacie mniejsze dochody ale my wam 

uzupełnimy i dzielimy teraz środki finansowe jakby do podziału i część wam zwracamy na 

inwestycje to nam od przyszłego roku po prostu zniknie ponad 5 500 000 dodatkowo, już nam 

znikło 3,5 dostaniemy substytut w postaci 3 500 000 3 razy mniej niż wszystkie inne gminy  

w tym powiecie. Nie wiem, ponoć uzasadnienie jest takie, że jesteśmy najbogatsi ale to, że 

mamy najwyższe dochody to nie znaczy, że podzielone na liczbę mieszkańców bo jest nas też 

najwięcej, że wtedy mamy dużo. Dochód w rodzinie liczy się nie przychód całej rodziny tylko 

na mieszkańców ale w tym przypadku jakoś jest tak, że mamy 10 razy mniej niż pozostałe 

gminy na mieszkańca, 3 razy mniej w kwocie ale na mieszkańca 10 razy mniej. Więc ta 

argumentacja do mnie w ogóle nie trafia, a ponieważ nie można się odwołać to jest jak jest. 

Mogę tylko powiedzieć, że jako burmistrz jestem bardzo niezadowolony z podziału takich 

środków bo po pierwsze zabrano nam nasze środki od państwa od mieszkańców dochodowe, 

które były nam zabezpieczane ustawami przez 28 lat a teraz nam się proponuje inne środki na 

cele, które rząd wskaże. To nie jest dobre, nasze dochody powinny być tu przez wybrańców 

mieszkańców gmin dysponowane na co je przeznaczyć. Zawsze jest tak, że jeżeli góra mówi 

co jest dla was dobre albo chcemy waszego dobra pamiętajcie lepiej to dobro schować. Proszę 

o prezentację jeśli można. Tyle uzyskał powiat i tam jak państwo zobaczycie były takie 

uzgodnienia, że powiaty otrzymują od 12 do 18 milionów gmina Sędziszów taka kwota. 

Zobaczycie państwo ile jest mieszkańców, jaki jest budżet tych gmin za chwileczkę. To jest 

jedna z najmniejszych gmin w sensie powierzchni i liczby mieszkańców  Ostrów jest 

najmniejszy podobne kwoty otrzymali po dwa zadania i jest Wielopole Skrzyńskie 3 razy mniej 

ludności budżet też dwa razy mniejszy. Nasza gmina wiadomo 3 razy więcej mieszkańców niż 

gdzie indziej, trzykrotnie wyższy budżet najmniejsza kwota bo nikt nie patrzył, że  

w przeliczeniu proszę popatrzeć ostatnia tabela kwota na mieszkańca kwota w związku  

z budżetem bo na końcu tabeli mamy budżety roczne tego roku wszystkich gmin i powiatów. 

Oczywiście, że nasz budżet w tym roku jest 144 000 000, on w przyszłym roku będzie poniżej 

100 milionów bo jednak pomoc społeczna 50 milionów to jest dużo ale jak popatrzycie na 

tabelę tą przedostatnią kwota na mieszkańca to nam dano z pomocy tej rządowej 3 325 000, 

jest to tylko 121 zł na mieszkańca ale już w powyższych gminach Wielopole Skrzyńskie 10 

razy więcej, w Ostrowie 10 razy więcej, w Iwierzycach 10 razy więcej, i 3 razy więcej  

w Sędziszowie bo to miasto. Jeśli ktoś mówi bo ktoś tam się wypowiedział, że urzędnicy źle 

przygotowali wniosek to zaraz proszę zobaczyć jak te wnioski wyglądają. Na waszych tabletach 

przekazaliśmy wam te wnioski, żebyście państwo mogli popatrzeć co można więcej a to jest 

ocena pana ministra Szefernachera, przeczytajcie państwo on mówi mniej więcej ile gminy 

powinny dostać. Gminy, które mają do 20 000 mieszkańców powinno być to kilkanaście 

milionów. A my mamy ponad 20 milionów mieszkańców ale nie kilkanaście milionów 

dostaliśmy tylko marne kilka. Oczywiście ktoś tam zaczął argumentować, że przecież 

Ropczyce dostały na wiadukt. Ja powiem tak, wiadukt to nie jest Ropczyc tylko marszałka. Te 

pieniądze dostał z tego funduszu nie Burmistrz Ropczyc, nie rada miejska tylko marszałek  

i Samorząd Wojewódzki. Możemy puścić następny, to jest ekspert Związku Miast Polskich. On 

był kiedyś wiceministrem finansów parę lat temu, 6 lat temu jest sekretarzem strony 
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samorządowej, komisji wspólnej i rządu, nasi słuchacze mogą nie widzieć więc ja przeczytam. 

Sprzeciwiam się mówieniu, że rząd coś daje czy rekompensuje samorządom. To są nasze 

publiczne pieniądze, które rząd nam zabiera a potem oddaje w części ale nie na to co my chcemy 

tylko na to chce rząd. Pieniądze mają być na inwestycje a nasz główny problem to wydatki 

bieżące to o czym mówiłem po prostu już trudno utrzymać za te dochody, które zostały ten 

standard infrastruktury społecznej, technicznej, który jest. To jest wypowiedź pana senatora 

obecnego ale on był prezydentem Nowej Soli, przez wiele lat doświadczony samorządowiec  

i on pisze tak: samorządy na Polskim Ładzie stracą w przyszłym roku 12 do 14 miliardów 

złotych. Dostaną 8 miliardów z długu, zabraknie pieniędzy na bieżące utrzymanie, na załatanie 

dziur w szkolnym dachu, na wypłaty dla nauczycieli, żłobki i przedszkola. Rząd podzielił  

w wedle uznania, to jest zdanie pana senatora 23 miliardy zł zaciągniętego w Banku 

Gospodarstwa Krajowego długu bo to jest emisja obligacji gwarantowanych przez rząd  

w imieniu Polaków. Promesy pieniędzy dostało 97% samorządów bez algorytmu, bez kryteriów 

po partyjnym uważaniu. Niemal wszyscy się cieszą chociaż jedne samorządy dostały 60 zł na 

mieszkańca, my 121 a inne 3 600 zł na mieszkańcy. Czy to jest sprawiedliwe sami państwo 

oceńcie, nie chcę więcej komentować.  I tu mamy przykład tych naszych trzech wniosków tylko 

tyle można było napisać w tej rubryce uzasadnienie i opis inwestycji, jest cztery zdania czy 

trzy. Co tam można napisać innego niż to co napisaliśmy o szkole w Witkowicach ale myślę, 

że do decydentów bardziej powinien przemówić nie ten wniosek tylko te 1600 podpisów, które 

pani przewodnicząca Maria Golenia z panem radnym Michałem zebrali bo to powinno 

przemawiać bo to suweren właśnie prosi a po prostu decydenci uważają. Wysoka Rado ja nie 

wierzę, że jakakolwiek komisja Banku Gospodarstwa Krajowego w ciągu czterech tygodni 

mogła ocenić merytorycznie 8,5 tysiąca wniosków przy takim opisie. Te decyzje ile komu 

podjęto na poziomie każdego województwa. Wojewodowie też nie znają uwarunkowań, te 

uwarunkowania znają decydenci polityczni bo tacy są w każdym powiecie, formacji 

rządzących. Jeśli mamy obiekcje do sprawiedliwości to nawet nie do rządu, nie do komisji 

mamy do kogo innego. Wysoka Rado, jeżeli chodzi o inne dziedziny, jeszcze dalej wracam do 

tych miękkich środków finansowych, które udało pozyskiwać. Sporo jest takich środków na 

aktywne spędzanie wolnego czasu, na zajęcia sportowe mamy dla szkół pozyskane 125 000 zł. 

Te środki finansowe teraz o których mówię 125 000 zł to idą nie na szkoły tylko na 

stowarzyszenia. To jest ostatnia nasza transza, którą udało się pozbierać po paragrafach jako 

środki wolne z rezerwy i wesprzeć te organizacje sportowe, które na teraz mają największe 

wydatki jak siatkarze, piłka nożna, niektóre kluby i te organizacje, które są aktywne  

a potrzebują tych środków. Chodzi o to, żeby działacze sportowi, którzy to organizują, 

przygotowują nie byli zbyt zniechęceni, bo zawsze jest problem z wynikami, zawsze jest 

problem z młodzieżą, z trenerami. A jeżeli do tego dochodzi jeszcze problem ze środkami 

finansowymi bo trudno zrealizować zobowiązania a to przecież jest obowiązek prezesów  

i zarządów to ręce opadają. Więc chcieliśmy w ten sposób pomóc i myślę, że te 125 000 

przyczynią się do polepszenia ich sytuacji. Wysoka Rado też uzyskaliśmy dotację ale bardzo 

niewielką takie były środki z funduszu Wojewódzkiego Ochrony Środowiska 4 000 z małym 

hakiem na odbiór zdemontowanych płyt azbestowych. Tylko 20 ton mogliśmy odebrać tylko 

od 8 gospodarstw, bardzo mało. Mamy 133 gospodarstwa oczekujące na ten odbiór i to się 
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przesuwa. Ten program gdzieś się załamał nie wiem dlaczego jeśli jest zielone światło dla 

ochrony środowiska to uważamy, że Narodowy Fundusz powinien większymi środkami 

wesprzeć wojewódzkie fundusze, my swoje udziały jak w poprzednich latach byśmy 

zabezpieczyli, żeby to szybciej rozładować bo jeśli to jest problem, dziwię się, że Narodowy 

Fundusz tak bardzo oszczędnie gospodaruje tutaj w tym przypadku tymi środkami. Wysoka 

Rado Czyste Powietrze jeszcze raz przypominam nie tyle państwu, Wysokiej Razie co 

mieszkańcom, że w urzędzie mamy dwa stanowiska w ramach podpisanej umowy  

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i u nas można uzyskać doradztwo w zakresie 

złożenia wniosku na wymianę starych palenisk czyli starych kopciuchów, pieców na 

docieplenie obiektów, na wymianę okien, drzwi w odpowiedniej sytuacji nawet jesteśmy 

gotowi pomóc wypełnić te wnioski. Wysokość dofinansowania maksymalna 37 000 w roku na 

rodzinę i warto z tego korzystać. Sporo tych wniosków robimy. To jest jeden z ważnych 

elementów naszego samorządowego wsparcia, żeby przekonywać mieszkańców, tych którzy 

mają potrzebę i mają też możliwość przeprowadzenia takiej termomodernizacji i takiej 

wymiany paleniska. Pewnie ten system też się załamie, kiedy przejście z pieca węglowego na 

gazowy będzie się wiązało z takim wzrostem kosztów. Mówię o wzroście na razie 

instytucjonalnym bo Wysoka Rado przeprowadziliśmy przetarg dla miasta Sędziszów Miasta  

i Gminy Ropczyce i dla gminy Iwierzyce. Jesteśmy liderem w tej wspólnocie trzech gmin na 

zabezpieczenie dostawy gazu na najbliższe 2 lata i na zabezpieczenie energii elektrycznej i tak 

na najbliższe 2 lata w stosunku do tego co dzisiaj mieliśmy dostarczony gaz i prąd ceny wzrosły 

na gaz o 100 na okrągło 170%, na prąd o 67%. To oznacza olbrzymi wzrost kosztów bieżących 

utrzymania wszystkich obiektów, które są ogrzewane gazem niektóre szkoły, niektóre remizy 

strażackie, niektóre domy kultury, biblioteki to wszystko nas będzie więcej kosztowało bo te 

obiekty, które są ogrzewane z naszego centralnego z centralnej kotłowni z systemu są jednak 

w tej sytuacji dużo tańsze w tym roku, ten wzrost o ile pamiętam ale jest prezes, gdyby ktoś 

chciał dopytać to powie to jest w granicach chyba tylko 6%. To dzięki temu, że pan prezes 

zabezpieczył odpowiednią ilość surowca, węgla, miału węglowego już rok wcześniej i te 

zakupy są umowne i ten skok cen węgla akurat dla miasta nie był tak groźny. Oczywiście jest 

instytucja rządowa, która reguluje też wysokość wzrostu cen. Ona też ustala ceny dostępu do 

gazu dla rodzin. W tym roku była trzecia podwyżka i sądzę, że się pewnie na tym nie skończy, 

jeśli nie w tym roku to w następnym bo różnica pomiędzy wartością dostawy gazu dla instytucji 

i firm 170% a dla mieszkańców 20% jest tak duża, że nie wierzę, że rynek to wytrzyma ale 

chciałbym się mylić w tym przypadku. Wysoka Rado i tutaj chcę jeszcze przypomnieć, że 

mamy też takie zobowiązanie wszyscy obywatele by złożyć deklarację do państwowej 

ewidencji dotyczącej emisyjności budynków. Chcę powiedzieć, że można tą deklarację złożyć 

elektronicznie za pomocą odpowiedniej strony internetowej ale jeśli ktoś nie wie jak, nie może 

to też w Urzędzie Miejskim. Pomagamy i jesteśmy nawet gotowi komuś wprowadzić tą 

ewidencję do systemu jeśli sobie z tym nie radzi. Przypominam mieszkańcom, że jest 

obowiązek i wcześniej czy później tak jak i spis powszechny trzeba będzie się 

zaewidencjonować. Wysoka Rado mamy ostatni przetarg wkrótce na nasze niektóre 

nieruchomości, które chcemy sprzedać, które są w planie dochodów tego roku, zobaczymy. 

Również ten ruch w zakresie budowy różnych obiektów widzę po wnioskach, które wpływają 
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o warunki zabudowy dotyczące mieszkań, budynków gospodarczo-handlowych, usługowych 

jest dalej duży. Sądzę, że jeszcze wzrosty cen materiałów budowlanych nie wyhamował tak 

bardzo tej takiej dynamiki budów. To cieszy i oby tak było dalej, oby się to nie załamało. 

Wysoka Rado, jest wyłożony projekt planu miejscowego dla Niedźwiady, chodzi o Niedźwiadę 

Dolną koło szkoły pod teren pod obiekty sportowe. Jeśli ktoś jest tym zainteresowany to do 18 

listopada jest wyłożenie. Proszę się zapoznać, mówię to nie tylko do Wysokiej Rady, państwa 

sołtysów ale i do państwa czyli do mieszkańców. Będziemy chcieli w tym roku przyjąć, 

przedłożyć Wysokiej Radzie i uchwalić, aby można było kontynuować dalej wykup  

i przygotowywać się do projektu technicznego. Obiecujemy, że jeśli się nam tylko uda gdzieś 

pozyskać trochę środków to w tej kadencji rozpoczniemy, ja nie mówię, że oddamy do użytku 

ale uważam, że rozpoczniemy budowę tego stadionu i obiektów towarzyszących. Wysoka Rado 

tutaj też uzyskaliśmy jeśli mówię o tych różnych pozyskiwanych środkach na różne cele dotacje 

w sumie w wysokości 15 000 od Ministra Kultury, od wojewody 7 000 i nasz wkład własny 

12000 i za kwotę 34 000 żeśmy przeprowadzili taki kapitalny remont na cmentarzu parafialnym 

mogiły zbiorowej z I i II wojny światowej. Jeszcze byśmy chcieli, w przyszłym roku też 

złożymy wnioski, pozyskać środki i dokończyć remont tej mogiły. Ostatni raz ten grób był 

remontowany o ile pamiętam 20 temu i to w sposób taki wstępny. Trzeba też zadbać o tą pamięć 

przodków i o tą kulturę materialną, która również wyraża się w tych mogiłach zbiorowych. 

Wysoka Rado pomoc społeczna. Dzisiaj podejmowaliśmy tutaj też uchwały związane z pomocą 

społeczną. Ten budżet, który ście państwo widzieli na wykresie 150 -145 000 000 zł to już jest 

przeszłość. W przyszłym roku te środki z funduszy wspierających rodziny, umownie 500 plus 

i 300 plus przesuwana jest do budżetu ZUS-ów i nasz budżet się zmniejszy o kilkadziesiąt 

milionów. Ostatecznie będziemy to widzieli na koniec grudnia, gdy będziemy uchwalali budżet 

gminy, to oznacza również, że te nasze relacje procentowe zadłużenia się zmieniają jeśli nie 

będzie jakiś zmian ustawowych to wpadamy, wiele gmin, my też w taką pułapkę już górnej 

granicy możliwości pozyskiwania środków finansowych a problem polega na tym, że te środki 

o których przed chwilą mówiłem te pozyskane 3 325 000 czy inne choćby na wodociąg, który 

wspomniałem są rozliczane generalnie tak, że gmina wykłada pieniądze, płaci i zwracamy czyli 

najpierw musimy pożyczyć parę miesięcy, banki na tym zarobią bo idą odsetki w górę a później 

po prostu nam te środki dadzą a jeśli nam się obniża w ten sposób niezależny od nad budżet 

całej gminy a pożyczki się liczą tam do określonego wskaźnika to my będziemy już blisko tego 

sufitu. Też oczekuję, że rząd, sejm z tym coś zrobi bo inaczej nas zablokuje inwestycyjnie nawet 

jak będziemy mieli szansę pozyskiwać środki finansowe to będzie blokada w uzyskaniu tych 

niezbędnych środków żeby je przeprowadzić. Jest to na pewno problem wielu gmin, nie tylko 

naszej, my mamy średnie zadłużenie na dziś ale nagle bez zaciągania pożyczek się okaże, że to 

średnie jest już wysokie z innych powodów. Dziękuję pani kierownik, która jest tutaj obecna 

na sesji, która przedkładała przed chwilą projekt uchwały za to, że dzielnie sobie radzi  

z problemami naszych mieszkańców, z pracownikami, pełni obowiązki. Nie ukrywam też, że 

jakieś tam problemy kadrowe będziemy mieli bo dostawaliśmy do tej pory wraz ze środkami 

500 plus środki na zatrudnienie tych pracowników, którzy się tymi czynnościami zajmowali. 

Tych pracowników jest kilkoro, w skali kraju to jest ponoć 12 000 pracowników. ZUS nie 

mówi, że przyjmie tych pracowników i już pracowników musi mieć. Ja wiem, że są programy 
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internetowe, elektroniczne programy, które na pewno nie będą wymagały tyle pracy czynnika 

ludzkiego ale 1/3 tych stanowisk dzisiejszych pracy musi być w ZUS-ie, to nie ulega 

wątpliwości. Ja bym sobie wyobrażał, że będzie jakaś propozycja przeniesienia niektórych 

pracowników do ZUS-u, żeby się tymi samymi czynnościami zajmowali. Jeżeli nie, to znowu 

jest uderzenie w samorządy wy musicie zwolnić, to wy jesteście źli a my rząd bo to jest 

instytucja ZUS rządowa zatrudni. Pokazuję tutaj kłopoty pani kierownik ale oczywiście jak 

zwykle bywa takie decyzje jak zwolnienie ludzi są bardzo ciężkie, trudne i te ostateczne decyzje 

niestety podejmuję ja. W każdych przypadkach tak jest, że jak trzeba kogoś zwolnić nieważne 

czy to jest w urzędzie czy w jednostce organizacyjnej ostatecznie taką trudną decyzję musi 

podjąć burmistrz. Wysoka Rado dwa, trzy zdania o kulturze. Kultura to centrum kultury, są 

pani dyrektor, biblioteka i tutaj w okresie tych dwóch miesięcy mieliśmy wiele różnych wiele 

różnych imprez, organizacji stałych formy jeżeli chodzi o cykliczne różne po prostu projekty, 

które są prowadzone, zespoły jak również i takie okazjonalne. Okazjonalnych jeśli chodzi  

o kulturę to na pewno był plener malarski imieniem Mehoffera, to na pewno Festiwal Smaku 

na ropczyckim Rynku, chodziło o też zaabsorbowanie naszych gości ze Słowacji i z tych innych 

województw których mieliśmy zaproszonych, oprawa różnych świąt takich jak Święto Edukacji 

Narodowej. Raz jeszcze dziękuję panu dyrektorowi Mazurowi i pani dyrektor Centrum Kultury 

Sylwii Ruszel za przygotowanie tej oprawy, dwa spotkania z emerytami nauczycielskim  

i oczywiście z kadrą obecną kierowniczą z okazji Dnia Edukacji Narodowej i też przyznaliśmy 

określone nagrody, były odznaczenia. Państwo wszystko o tym wiecie, że szacunek dla tej 

kadry licznej i jeżeli chodzi o naszą gminę jest niezwykle ważny i z naszej strony jest 

prawdziwy bo to zadanie związane z opieką, wychowaniem, edukacją jest prowadzone na 

dobrym poziomie. Chcielibyśmy też, żeby ich oczekiwania w zakresie poborów, środków były 

adekwatne do ich wkładu i ich oczekiwań ale to już nie zależy od nas zwykle. My tylko zwykle 

mamy problemy bo im więcej się podwyższa nauczycielom to my musimy więcej dopłacać,  

o czym stanowi informacja na początku, że subwencja o pół miliona a my musimy dopłacić 

jeszcze trzy i kłopot, gdzie tam oszczędzać. Domy kultury ktoś porównuje bo i tu się 

porównujemy na tych planszach dochody z Sędziszowa, Ropczyc, dotacje, ktoś powie  

w Sędziszowie się sporo robi a w Ropczycach niewiele. Z jednej strony im jest łatwiej 

pozyskiwać środki rządowe, z jednej strony im się nie dziwię ale mam prawo krytykować bo 

kiedyś myśmy trochę więcej otrzymywali, inni trochę psioczyli i krytykowali, więc ja mówię 

tak jak jest dziś. Ale też proszę zauważyć, że są takie wydatki na pewnym poziomie społecznym 

do utrzymania, gdzie my jako miasto, stolica powiatu musimy więcej wyłożyć z podobnych 

dochodów bo podatki są wszędzie nasze jednakowe. My mamy 5 domów kultury, ten i 4  

w terenie, oni jeden. My mamy basen, Sędziszów go nie ma. Dzisiaj rozmawiałem z dyrektor 

Centrum Kultury i dyrygentami w orkiestrze dętej i mówią ile to kosztuje, potrzebne są wyższe 

środki, panie burmistrzu ma pan dylemat. Albo utrzymujemy poziom orkiestry dętej ale za te 

pieniądze się nie da albo trzeba trochę więcej środków, a ja mówię nie mam. Więc to pani 

dyrektor będzie decydowała czy ten poziom utrzymujemy ale kosztem innych form, kosztem 

gdzieś zaciągnięcia pasa i to są nasze dylematy. Jak ktoś powie dobrze to jak to jest, że tam się 

robi a u nas tego nie ma. Jak chcemy po prostu utrzymać ten poziom, chcemy utrzymać te 

boiska sportowe, te kluby sportowe, których mamy trochę więcej, ten basen, który naszych 
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mieszkańców tyle samo kosztuje co i mieszkańców Sędziszowa korzystających z tego basenu 

ale to my dopłacamy 50% kosztów tego basenu a to już jest prawie 1 000 000 złotych, nie 

mówiącą o niezbędnych remontach, modernizacjach i tak dalej mogę mnożyć też w innej skali, 

że te koszty są, dwie hale. Dzisiaj też była delegacja siatkarzy. Mówią, że im się stara hala nie 

podoba bo tam z góry gdzieś cieknie panie dyrektorze Adamie, światło źle świeci, żarówek nie 

ma, w sanitariatach nie jest tak jak trzeba. My chcemy do nowej hali bo po to ją 

wybudowaliście. Panie dyrektorze proszę cię, żebyś zorganizował takie spotkanie pani dyrektor 

szkoły numer 1, prezes siatkarzy i pogadajmy jak to ułożyć, chodzi o te hale nasze. Stara hala, 

która jest wspólną naszą własnością, finansujemy co roku połowę jej kosztów i nie może być 

tak, że przesuniemy tych wszystkich z tej starej hali do nowej bo oni chcą bo nowa, piękna, 

nowoczesna. Chcemy ją pokazać w czasie różnych meczy. Przyjeżdżają tutaj siatkarze i goście 

z siatkarzami, kibice z różnych miast i mówią my też chcemy promować Ropczyce pokazując 

piękną, nowoczesną, wspaniałą halę czystą a nie taką starą, która już ma 17 lat. Panie dyrektorze 

trzeba to tak ułożyć, żeby obydwie hale pracowały a jeżeli trzeba w tej starej hali coś zmienić, 

coś uzupełnić, coś wyremontować to my znajdziemy pieniądze tylko niech powiat jako 

gospodarz i organizator bo tak żeśmy się umówili i tak żeśmy napisali podejmie te działania.  

A pan jest do tego, żeby w moim imieniu ich tam mobilizować. Wysoka Rado sport bo jestem 

przy sporcie mamy też tyle boisk. Wczoraj przy okazji jadąc z Małej pojechałem też na stadion 

panie sołtysie, popatrzyłem, uznałem, że trawa za wysoka, trzeba by ją strzyc i pomyślałem ile 

to pracy, żeby wszystkie te stadiony raz w tygodniu kosić. Oświetlenie tam jest ale jeszcze na 

niektórych stadionach nie ma i tak by trzeba, żeby było. Trzeba przebudować te szatnie bo 

rzeczywiście mają 20 lat i nie są szatniami na dzisiejsze standardy to rozumiemy, projektujemy 

w przyszłym roku, jak nie damy rady przebudować to w kolejnym to jest zadanie. Takich 

stadionów mamy wiele, muszą być pracownicy Centrum Sportu, którzy to pielęgnują, 

naprawiają, koszą, zabezpieczają. Dzisiaj nie ma tak, że młodzież, która gra przyjdzie wcześniej 

wykosi, namaluje pasy, wypierze stroje i tak dalej. To się nie da. To jest inny standard i tak jak 

mówię utrzymanie orlików, utrzymanie ogrodu jordanowskiego, tych wszystkich siłowni 

zewnętrznych, placów zabaw, plus basen, stadion kosztuje, wzrasta, ja się denerwuję mówię 

pani skarbnik ciąć, ciąć bo nie zepniemy tego budżetu. Nie ukrywam, że mamy problem. 

Brakuje nam na dzisiaj około 4 milionów do zbilansowania dochodów własnych i wydatków 

bieżących plus te inwestycje, które są z przesunięcia na przyszły rok. Takim przesunięciem jest 

mówiłem dworzec autobusowy, ten budynek OSP w Małej, te boiska sportowe wykonane, 

niewykonane panie Stasiu, mówię o Granicach, będą wykonane. Panu Zenkowi też zrobimy  

w przyszłym roku oświetlenie bo obiecujemy czasami ale nawet jak nie dotrzymamy słowa co 

do terminu to dotrzymamy słowa co do samego faktu. Wysoka Rado,  generalnie ja bardzo 

dziękuję tutaj bo inaczej jak się docenia pracowników w obecności Wysokiej Rady. Jesteście 

suwerenem, rada miejska, najwyższą władzą i ja chcę przy was powiedzieć do mieszkańców, 

że jestem wdzięczny pracownikom tych instytucji Centrum Kultury, bibliotek, Centrum Sportu. 

Starają się, mają najniższe płace z tych wszystkich grup, jak to porównywać do płac PGE.  

A ile u nas zarabiają przeciętnie trzy i pół tysiąca brutto. Mają prawo się domagać. Pracują jak 

wszędzie w kulturze, w bibliotece, muszę przyjść do pracy 8 godzin, czasami w sobotę,  

w niedzielę w centrum sportu i jeżeli nawet by przyszło nam zaciskać pas bo premier powiedział 
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to jak gminom brakuje środków finansowych to niech sobie wprowadzają programy 

oszczędnościowe. Jakie? Jak tutaj największym kosztem są płace osobowe i ich pochodne. Jak 

zwolnić człowieka, który jest potrzebny, poza tym zarabia takie marne pieniądze. Bez niego ten 

poziom tej infrastruktury różnej i kultury i sportu zostanie absolutnie obniżony, więc ja 

oczekuję, że rekompensata ubytków dochodów własnych gmin będzie uczciwa, sprawiedliwa 

dla każdej gminy a nie dla wybranych gmin i, że będzie na takim poziomie, który pozwoli nam 

w gminach utrzymać poziom tej obsługi mieszkańców. Te dochody własne nie są zabierane 

burmistrzowi ani państwu radnym absolutnie tylko wam drodzy mieszkańcy bo to wy 

korzystacie z tej odśnieżonej drogi, z bezpiecznego chodnika, z oświetlonej ulicy. To wy 

korzystacie z tej biblioteki, domu kultury, remizy strażackiej etc., basenu mogę to dalej 

wymieniać. Nie zgadzam się na takie działanie, że na następnej sesji będzie Wysoka Rada nasza 

i w 2 500 gmin musiała ustalić pobory dla wójta i dla państwa radych dietę wedle minimum, 

które ustanowił sejm na swoim poziomie kilka tysięcy zł bo co powie obywatel, który przyjdzie 

do burmistrza i powie niech pan powie wreszcie, kiedy pan wybuduje odcinek drogi haszowej 

bo ja chcę dojeżdżać jak wszyscy. A ja mu powiem nie mam pieniędzy. A ja słyszałem, że panu 

to podwyżki dali tam parę tysięcy miesięcznie. Ja bym wolał, żeby nie było czegoś takiego, że 

mi odbierają pobory, które miałem przez lata, zabierają prawo do jakiejkolwiek nagrody, do 

jakiegokolwiek dorobienia. Ja nie mówię, że źle zarabiałem, jestem jednym z tysięcy tych 

wójtów, burmistrzów może nie tysięcy bo jest 660 burmistrzów i chyba 1800 wójtów ale tak 

nie powinno być, tak nie powinna władza centralna działać, że zakaże podwyżek, zakaże 

nagród, obniży o 20% a po paru latach rzuci po to, żeby nas ludzie opluwali. Ja tego nie chcę, 

nawet bym się nie zgodził na taką podwyżkę ale wy nie macie wyboru a ja jak ustawa mówi 

tyle i tyle wójtowi w gminie do 8 000, tyle do 15, tyle burmistrzowi do 20 000 minimum to tyle 

będziecie musieli zagłosował. Tylko, że ten problem to jest mój problem a nie wasz. Wasz to 

jak wam podwyższą, sami sobie podwyższycie dietę. Ja nie mówię, że się nie należy bo 

wszystko idzie w górę ale czemu nam ma ustalać to wszystko góra, czemu my tu nie 

zdecydujemy w oparciu o nasze dochody ile płacimy temu wójtowi, burmistrzowi, ile mamy 

sobie ustalić diety. Czy państwo rozumiecie, mówię do mieszkańców, że okradają nas z naszego 

prawa, które dotyczy samorządności, że już nie możemy prawie o niczym sami tu decydować. 

A wy macie inne oczekiwania. Wysoka Rado kończąc dziękuję za wysłuchanie. Oczywiście 

przypominam jeszcze o informacji, którą prezesi spółek mi przekazali, ja oczywiście trochę się 

czasami irytuję. Dzisiaj się zirytowałem na jednego z prezesów, który ma ważną sprawę 

osobistą powiedziałem nie, na sesjach trzeba być, sesja jest raz na miesiąc i sesja to jest jakby 

właściciel, który po prostu może o cokolwiek zapytać jak chce ale chcę żeby wszyscy, którzy 

mu podlegają słuchali. Właściciel to my razem reprezentujemy prawdziwego właściciela czyli 

mieszkańców miasta i gminy a wszyscy państwo, którzy pracujecie na stanowiskach 

kierowniczych, kierowników referatów, dyrektorów jednostek organizacyjnych, prezesów 

spółek macie tego właściciela czyli mieszkańców słuchać. Nie każdego ale po prostu my jako 

zbiorowość reprezentujemy. Słuchać nie w ten sposób, że co powiemy to macie zrobić, 

absolutnie nie, tylko macie wiedzieć całokształt o co chodzi w tym wszystkim a jak raz na 

miesiąc nie możecie poświęcić dwie godziny czasu o to kiedy. Mam szacunek do naszych 

prezesów zarządów i rad nadzorczych, jestem pełen zaufania do nich i w zasadzie od wielu lat 
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nie zmieniam ani prezesów ani rad nadzorczych jeśli z jakichś powodów sami nie ustępują ale 

też oczekuję i żądam zaangażowania i współpracy i uznania, że właścicielem jest samorząd  

i ktoś go reprezentuje, tak stanowi prawo i tak ma być. Natomiast chcę podziękować bo 

wreszcie chyba uda się uruchomić poważne inwestycje PEC-u związane z modernizacją źródła 

ciepła do tych parametrów ciepła systemowego. Co prawda pewnie tylko na kilka lat bo wiem, 

że już się rezolucja Unii Europejskiej zmierza do tego, że za 8 lat zupełnie te standardy się 

zmienią i wygląda na to, że być może od wiosny to dzisiaj mówiliśmy radnym, gdy 

wizytowaliśmy wybudowany parking na Seweryna Udzieli, że osiedle będzie rozkopane ale po 

to, żeby tą infrastrukturę techniczną związaną z dostarczaniem ciepła do centralnego 

ogrzewania 40-letnią 50-letnią wymienić na nową, nie będzie tych awarii, będzie mniejszy 

koszt. Tak, że to będzie wielkie zadanie dla PEC-u, przy okazji dla wszystkich bo i dla zarządu 

spółdzielni mieszkaniowej i tak dalej, dla nas też pewnie jakieś przejścia i inne rzeczy. Jesteśmy 

przed tą decyzją Banku Gospodarstwa Krajowego pewnie do końca roku czy kredyt 50% na 

budowę ostatniego bloku jak tak to się spinamy, pożyczamy ten 1 000 000 złotych i panie 

prezesie zabezpieczymy w tym roku i budujmy ten blok bo już jak powiedziałem na 35 wolnych 

mieszkań do najmu jest 60 chętnych, którzy złożyli stosowne wnioski i spełniają kryteria. Więc 

to jest istotne. W chwili obecnej w PUK-u nie mamy ważnych inwestycji bo te wielkie 

zakończyliśmy trzyletnie ale jest wiele innych inwestycji związanych z modernizacją,  

z przebudową na które też wymagają środków finansowych a tych środków nie ma bo 

podwyżka ustalona przez Polskie Wody jest taka, że ona zapewnia tylko eksploatację. Nie ma 

pieniędzy na inwestycje, pieniądze na inwestycje mogą być nasze, które będą pochodzić  

z dochodów własnych. A te dochody własne są takie a nie inne. To są wszystkie okoliczności 

o których mówię związane z prowadzeniem gminy na ten czas. I wygląda na to że, wcale nie 

ma zbytniego zielonego światła, raczej będzie oczekiwanie na pomoc najpierw europejską  

a pomoc później rządową. Bardzo byśmy chcieli, żeby wreszcie nam powiedziano jasno na 

jakie cele i w jaki sposób mamy przygotowywać się do aplikowania o środki europejskiej. To 

jest jakaś szansa prorozwojowa ale musimy wiedzieć już, żeby planować to na przyszły  

i następny rok. Mam nadzieję, że będą kolejne te środki rządowe, które obiecano osiem i pół 

miliarda złotych do podziału algorytmem na uzupełnienie dochodów własnych. Jeśli będą 

podzielone w tym roku przed uchwaleniem budżetu i będzie jasna decyzja, że mogą być z tych 

środków wydatkowane wydatki rzeczowe bieżące to nas uratuje, to wtedy jakoś tam połatamy 

to wszystko bo tak to dzisiaj nawet nie chciałbym, nie śmiałbym informować Wysoką Radę  

o założeniach do projektu budżetu, który musimy wam przedłożyć i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej 15 listopada bo ciężko to połączyć. Z grubsza ustalenia są, pani skarbnik ma 

dwa tygodnie czasu, musi sobie z tym jakoś poradzić. 

 

6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie rada kontynuuje zapoznanie się  

z informacjami z analizy oświadczeń majątkowych. Dziś rada w tym punkcie otrzymuje kolejne 

informacje do zapoznania się.  
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7. 

Przewodniczący Rady: W nawiązaniu do uchwały podjętej przez radę na poprzedniej sesji  

w dniu 10 września dotyczącej lokalnych konsultacji w sprawie zmiany granic osiedli 

Burmistrz Ropczyc wraz z komisją podsumowującą wyniki konsultacji przedstawia protokół 

zawierający wyniki konsultacji w tej sprawie. Proszę o zapoznanie się z tym protokołem.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - W imieniu strażaków ochotników chciałem serdecznie 

podziękować za podjęcie uchwały o wypłacie ekwiwalentu pieniężnego dla ochotniczych 

pożarnych za wyjazdy do zdarzeń. Jest to kwota, która może nie zadowoli wszystkich ale na 

pewno zdopinguje bo do tej pory jeździli wszyscy za darmo. Ochotnik to jest ochotnik ale 

poświęcony czas, szczególnie w tej chwili, kiedy są problemy ze zwolnieniami z pracy. Być 

może, to zrekompensuje, że ktoś będzie prędzej chciał pojechać do tego zdarzenia bo zaczyna 

się niestety tak dziać, że w niektórych jednostkach brakuje strażaków ochotników do wyjazdów 

bo po prostu nie mają możliwości a tracąc na tym nie wyjeżdżają, więc miejmy nadzieję, że 

jakoś trochę przynajmniej to zrekompensuje. Jeszcze raz państwu dziękuję za podjęcie tej 

uchwały. Chciałbym również poinformować, że w niedzielę odbył się turniej halowy piłki 

siatkowej, charytatywny jednostek OSP, na którym graliśmy dla naszej mieszkanki Witkowic. 

Tutaj chciałem podziękować wszystkim, którzy się zaangażowali w organizację tego turnieju 

to był zarząd gminny OSP, Gmina Ropczyce, Centrum Sportu i Rekreacji i przede wszystkim 

bardzo duże zaangażowanie OSP Witkowic i mieszkańców tamtej okolicy na czele z panią 

radną Marysią, która ze swoimi stowarzyszeniami, które są przy domu kultury pod 

kierownictwem pani Barbary Traciak zaangażowały się mocno a przede wszystkim chciałem 

za to podziękować też radnemu Michałowi Przystasiowi, który przyczynił się do tego, że szata 

graficzna, nagrody, fanty, które były zebrane to jest ich przyczyna, że potrafili zebrać taką 

liczbę, że mogliśmy zebrać naprawdę poważną kwotę. Zaangażowany naczelnik OSP 

Witkowice ze swoim druhami, bardzo z tego miejsca wszystkim naprawdę dziękuję. Mogę 

poinformować bo to jest już oficjalnie, że zebraliśmy na tym turnieju bez paru groszy 16 000, 

które zostaną przekazane na rehabilitację Antosi. Wydaje mi się, że naprawdę kwota bardzo 

dobra i jeszcze raz dziękuję wszystkim za zaangażowanie. Pan burmistrz wspomniał, że oglądał 

ogródki, te place zabaw i tak chodząc ostatnio na plac zabaw tutaj w ropczyckim przedszkolu 

nr 1 niestety z przykrością muszę poinformować, że będziemy mieć wydatki i mam nadzieję, 

że to się uda zrobić, pewnie nie w tym roku. Mimo, że konserwator próbuje co da rady ale 

niestety ten sprzęt jest wyeksploatowany przez kilka lat, dzieci naprawdę przychodzi dużo. 

Chodząc tam widzę teraz po zakończonych zajęciach w przedszkolu cały plac jest pełny  

a niestety sprzęt się psuje i ja zwróciłem tam też uwagę bo jest niebezpiecznie, jeżeli by się 

dało niektóre elementy poprawić jeszcze teraz chociaż przed zimą może już dzieci nie będą się 

bawić ale łącznie z tym, że podłoże zaczyna już pękać. Będziemy mieć poważny problem  

i chciałbym już w tym momencie uczulić pana burmistrza bo będzie pewnie decyzję musiał 

podjąć, żeby coś z tym zrobić.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Jak to wynika z informacji pana burmistrza będą kolejne 

wymieniane lampy na tych oświetleniach przydrożnych i ja bym miał taką prośbę. Jeżeli będą 
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wykorzystane zwyżki do przekładania tych lamp, żeby zwrócili uwagę jeżeli w którymś 

miejscu bo wiem, że jest tam ze dwa, trzy punkty nawet u nas na terenie Niedźwiady, że te 

drzewa już tyle lat wyrosły, trzeba by przyciąć bo widzę, że na tym nowym odcinku, który tam 

się buduje ładnie są poprzecinane przy drodze, jest to odkrzaczone, widoczność jest zrobiona. 

Dzisiaj jadąc tamtędy widziałem, że już chyba ostatnią lampę zakładali tak, że już na tych 

nowych słupach lampy są ale prosiłbym, żeby zwrócić przy tych starych oświetleniach, które 

są, żeby jeżeli jest jakieś drzewo niepotrzebne, żeby go usunęli w momencie przekładania lamp. 

 

Radna p. Maria Golenia - ja chciałam jeszcze dodatkowo podziękować bo prosiłam właśnie  

o zaangażowanie się w ten turniej siatkówki koła gospodyń naszej gminy Ropczyce bo skoro 

się strażacy wszyscy zaangażowali i dziękuję bardzo tym kołom, które odpowiedziały. Co 

prawda nie były to wszystkie koła ale większość, dlatego wszystkim przewodniczącym tym, 

którzy się zaangażowali serdecznie dziękuję. Dobro wraca więc myślę, że to był taki cel, kiedyś 

może, nie daj Boże ale nasze Witkowice też odrobią. Dziękuję też tutaj Stowarzyszeniu 

Rozwoju Witkowic oraz Klubowi Seniora, które właśnie przygotowałyśmy te dania gorące  

i w ten sposób chociaż mogłyśmy się przyczynić. Dodatkowo jeszcze chciałabym tutaj 

odpowiedzieć troszeczkę na temat tego wniosku, który był pisany i jako przewodnicząca 

osiedla z takim trochę żalem i goryczą muszę przełknąć tą decyzję rządową i nie otrzymaliśmy 

tych środków finansowych, gdzie była dla naszego osiedla bardzo duża szansa bo jak państwo 

wiecie w 95% mogła być ta nasza szkoła sfinalizowana. Mieliśmy takie zarzuty we 

wcześniejszym wniosku, że za dużo może chcieliśmy bo koszty opiewają na blisko 30 000 000 

budowa szkoły, natomiast teraz była to dla nas bardzo duża szansa mimo, że ten wniosek był 

na mniejszy koszt, tylko na samą szkołę podstawową. Ja myślę, że może warto by było 

rządzących zaprosić do naszej szkoły na Witkowicach bo tak jak podkreślałam i podkreślam 

nie ma takiej szkoły w ogóle w powiecie jaka jest u nas na Witkowicach i tutaj też jeszcze 

chciałam właśnie prosić pana burmistrza i zwrócić uwagę bo nie ma dnia, żeby mi rodzice nie 

zgłaszali takiej informacji co by zrobić, żeby te dzieci mogły się uczyć w normalnej klasie bo 

w tej chwili brakuje u nas miejsca i w sali komputerowej dzieci piszą po prostu na kolanie bo 

nie ma gdzie pisać, nie mamy miejsca, jest ciasno. Tak jak kiedyś wspominałam korytarz  

w niektórych miejscach mamy na półtora metra, gdzie dzieci się muszę mijać między sobą. 

Taką mamy szkołę i może kiedyś zrobimy też taką wycieczkę bo jakby państwo nie wierzyli, 

ci którzy mają popierać nasze wnioski może po prostu ich zaprosić do nas, może nagłośnić to 

medialnie, żeby zobaczyli jakie szkoły mamy i to nie to, że my chcemy domagać się czegoś co 

nie wiem tak sobie o pstryknąć bo oni chcą to nie musimy im dać tylko po prostu takie mamy 

warunki. W takich warunkach uczą się nasze dzieci a nie ma możliwości rozbudowy tej szkoły. 

Mieliśmy wielką szansę ale nie otrzymaliśmy jej i bardzo jestem, zażenowana tym, że od 

pewnego w zasadzie czasu już tak zauważyłam od kilku lat większość można nawet na 

facebooku zobaczyć inwestycji właśnie idzie na gminy typu Wielopole, Iwierzyce, gdzie jest 

mniej mieszkańców, nie ma takiego ruchu czy na drogi czy na inne inwestycje. Po prostu 

jesteśmy traktowani po macoszemu jakbyśmy nie byli, nie wiem z tego świata czy jacyś gorsi, 

czy inni mieszkańcy. Przecież też głosujemy na różnych ludzi po to, żeby nam pomagali, żeby 

tam byli. Natomiast kwestia jest tak jak widać odwrotnie. Mieszkańcy mi się żalą, mówią pani 
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Marysiu co jest. Niestety nie mamy. Co ja mam im odpowiedzieć? Tak jest niestety w naszej 

Polsce.  

 

Radny p. Zenon Charchut - Również chciałem się dołączyć do podziękowań i chciałem 

serdecznie podziękować za chodnik, który jest już na ukończeniu i mieszkańcy już dziękują bo 

nawet przeważnie starsze panie idą wieczorem na różaniec bo to październik  mówią, że jeszcze 

nie oddany ten chodnik ale już wygodnie można przejść i bezpiecznie. Również chciałem 

poprosić, aby zwrócić uwagę chociaż wiem, że jakieś prace są prowadzone na wymalowanie 

przejścia tam do szkoły bo tam są naprawdę dwa niebezpieczne zakręty i jest nieciekawie. 

Przede wszystkim jednak chciałem podziękować za publiczną deklarację budowy w przyszłym 

roku oświetlenia stadionu. Jest to naprawdę potrzebna inwestycja. Chcę tylko powiedzieć, że 

na dzisiaj tam trenuje już nie trzy a cztery drużyny. Jest to drużyna seniorów, drużyna junior 

młodszy. W tej chwili powstała nowa drużyna młodzików. To przerosło nasze oczekiwania bo 

zaraz na pierwszym spotkaniu było około 20 dzieci, to dużo. I drużyna dziewczęca, która w tej 

chwili jest liderem w grupie i prawdopodobnie możliwy jest awans na przyszły rok a to już jest 

zasięg trzech województw grania. Tak, że jeszcze raz dziękuję i proszę.  

 

Radny p. Stanisław Marć - Panie burmistrzu, ja chciałem podziękować za nawierzchnię drogi 

na Borkach Chechelskich. Widzę, że już jest ukończona. Trochu się dało z tym odwodnieniem 

bo tam najgorzej było z tymi współwłaścicielami co przylegają do drogi ale jest to fajnie 

zrobione, dobrze. Dziękuję referatowi urzędu miasta i gminy, który pilnowali, zajmowali się 

bo dosyć była brzydka wtedy pogoda i trzeba było przerywać ale jest dobrze i jeszcze ten 

kawałek drogi do Krzyża Tysiąclecia przy tym się udało zrobić bo ksiądz też o to prosił tak, że 

bardzo dziękuję i chciałbym jeszcze bo to było obiecane w jakim  stadium jest to oświetlenie 

tej ulicy Borki Chechelskie bo jeszcze to było obiecane jak żeśmy tam rozmawiali przed 

wyborami. Po prostu ciężka, wąska ta droga jest i ciemna,  a domów tak powstało, że już domy 

dochodzą do Krzyża. Dzieci, z wózkami rodzice chcą jeździć przyjeżdżają tu na chodnik na 

Granice do nas tędy przejechać kawałek bo tam się nie da nigdzie przejechać, spacerować bo 

jest duże zagrożenie i bardzo bym prosił jak by się dało oświetlenie tam włączyć chodź do 

połowy, tam co największe zaludnienie jest, co najwięcej domów mieszkalnych.  

 

Radny p. Mateusz Raś - Ja dołączając się do podziękowań Prezesa Miejsko-Gminnego 

odnośnie ekwiwalentu dziękuję wszystkim radnym za poparcie tej uchwały, że w końcu żeśmy 

uchwalili ten ekwiwalent. Też dziękuję panie burmistrzu, że nie jest to tak jak z początku się 

mówiło 15 zł a 18 i z tego miejsca też zachęcam wszystkie zarządy i jot-y czyli jednostki 

operacyjno-techniczne przy wszystkich jednostkach OSP w naszej gminie też, aby podjęły takie 

uchwały zrzeczenia się albo w części albo w całości na rzecz własnej jednostki tych środków. 

Na pewno to pozwoli na lepsze funkcjonowanie, zakupienie niezbędnego sprzętu potrzebnego, 

którego zawsze brakuje. Jest on drogi, specjalistyczny i na pewno to poprawi bezpieczeństwo 

strażaków i będziemy dysponować lepszym sprzętem.  
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Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Ja tak troszkę odmiennie bo pan burmistrz wspomniał  

o Klubie Siatkarskim Błękitnych. Kibicuję temu, panie dyrektorze będę kibicował, żeby się 

znalazły miejsce dla siatkarzy na nowej hali. Nie chcą dużo, nie chcą zająć całej hali, tylko żeby 

odbywali mecze i przynajmniej jeden trening. Kibicuję za tym, jestem za tym i dziękuję, że się 

ten temat poruszył tutaj na tym spotkaniu.  

 

Przewodniczący Rady - Panie burmistrzu również chciałem się przyłączyć do podziękowań, 

jeżeli chodzi o inwestycje, o remonty. Została wyremontowana szatnia u nas w Lubzinie, 

dlatego też w imieniu swoim, w imieniu działaczy sportowych, w imieniu zawodników, 

kibiców jak również mieszkańców dziękujemy za to, że udało się sfinalizować tą inwestycję. 

Na pewno poprawione są warunki, jeżeli chodzi o pomieszczenia szatni, o sanitariaty jak 

również te elementy takie zewnętrzne, elewacja i to wszystko teraz fajnie wygląda. 

Doczekaliśmy się w końcu, bardzo za to dziękuję.  

Przewodniczący Rady zapytał czy pan burmistrz chce się odnieść do niektórych kwestii. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak stwierdził, że nie ma potrzeby.  

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 39 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich. 

 

 

 

 


